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Протокол № 6 
засідання Вченої ради  

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича 
від 26 травня 2022 року 

 
м. Чернівці 

 
 

Голова ради: Роман ПЕТРИШИН – ректор 
Секретар засідання: Наталія ЯКУБОВСЬКА – учений секретар 
Присутні: 56 членів ради (реєстраційний список додається) 
Форма проведення: очна 

 
Порядок денний: 
 
1. Про результати проведення комплексного моніторингу якості підготовки 

фахівців навчально-наукового інституту біології, хімії та біоресурсів (голова 
комісії, декан факультету фізичної культури та здоров’я людини Ярослав 
ЗОРІЙ). 

2. Про присвоєння вчених звань професора та доцента (учений секретар Наталія 
ЯКУБОВСЬКА): 

2.1. Про присвоєння вченого звання професора: 
– Білоскурському Руслану Романовичу по кафедрі економіко-математичного 

моделювання; 
– Карвацькій Світлані Богданівні по кафедрі Європейського права та 

порівняльного правознавства. 
2.2. Про присвоєння вченого звання доцента: 

мовознавства; 
– Шатіловій Наталії Олександрівні по кафедрі сучасної української мови; 
– Гуменюк Мар’яні Мирославівні по кафедрі публічних, корпоративних 

фінансів та фінансового посередництва; 
– Маковійчук Олесі Василівні по кафедрі педагогіки та методики початкової 

освіти; 
– Шульзі Альоні Валеріївні по кафедрі педагогіки та методики початкової 

освіти. 
3. Про обрання за конкурсом науково-педагогічних працівників на посаду 

завідувача кафедри (голова конкурсної комісії, декан економічного факультету 
Руслан БІЛОСКУРСЬКИЙ): 
– Чорнея Іллі Ілліча на посаду завідувача кафедри ботаніки, лісового і 

садово-паркового господарства; 
– Сича Олександра Івановича на посаду завідувача кафедри всесвітньої 

історії; 
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– Дарчука Костянтина Вікторовича на посаду завідувача кафедри геодезії, 
картографії та управління територіями; 

– Ковальчук Тетяни Миколаївни на посаду завідувача кафедри обліку, аналізу 
і аудиту; 

– Бігуна Ярослава Йосиповича на посаду завідувача кафедри прикладної 
математики та інформаційних технологій. 

4. Різне. 
4.1. Про затвердження Правил прийому до Чернівецького національного 

університету імені Юрія Федьковича у 2022 році (відповідальний секретар 
приймальної комісії Петро ШПАТАР). 

4.2. Про внесення змін до Положення про Приймальну комісію Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича (відповідальний секретар 
приймальної комісії Петро ШПАТАР). 

4.3. Про внесення змін до Положення про апеляційну комісію Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича (відповідальний секретар 
приймальної комісії Петро ШПАТАР). 

4.4. Про затвердження Правил прийому до Відокремленого структурного 
підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича» в 2022 році (директор Відокремленого структурного 
підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича Олександр СОБЧУК). 

4.5. Про затвердження Положення про Приймальну комісію Відокремленого 
структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича» (директор Відокремленого 
структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича Олександр СОБЧУК). 

4.6. Про затвердження Положення про апеляційну комісію Відокремленого 
структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича» (директор Відокремленого 
структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича Олександр СОБЧУК). 

4.7. Про затвердження Положення про комісію з розгляду мотиваційних листів 
Відокремленого структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича» (директор 
Відокремленого структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича Олександр СОБЧУК). 

4.8. Про внесення доповнень до Положення про проведення конкурсу на 
заміщення вакантних посад науково-педагогічних працівників у 
Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича (голова 
конкурсної комісії, декан економічного факультету Руслан 
БІЛОСКУРСЬКИЙ). 
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4.9. Про відкриття спеціалізованих вчених рад з присудження ступеня доктора 

наук: 
4.9.1. Про відкриття спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня 
доктора наук зі спеціальностей 01.04.05 "Оптика, лазерна фізика", 01.04.10 
"Фізика напівпровідників і діелектриків" та 01.04.07 "Фізика твердого тіла" 
(директор навчально-наукового інституту фізико-технічних та комп’ютерних 
наук Олег АНГЕЛЬСЬКИЙ). 

4.9.2. Про відкриття спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня 
доктора наук зі спеціальності 12.00.07 "Адміністративне право і процес; 
фінансове право, інформаційне право" (декан юридичного факультету 
Віталій ВДОВІЧЕН). 

4.9.3. Про відкриття спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня 
доктора наук зі спеціальностей 07.00.01 "Історія України" та 07.00.02 
"Всесвітня історія" (декан факультету історії, політології та міжнародних 
відносин Олександр ДОБРЖАНСЬКИЙ). 

4.10. Про створення спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня 
доктора наук зі спеціальності 02.00.21 "Хімія твердого тіла" для проведення 
разового захисту кандидатської дисертації аспірантки кафедри загальної хімії 
та хімічного матеріалознавства Копач Василини Вікторівни (директор 
навчально-наукового інституту біології, хімії та біоресурсів Михайло 
МАРЧЕНКО). 

4.11. Про затвердження рішень комісії Вченої ради з навчально-методичної 
роботи (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету 
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

4.12. Інформація про затвердження нової редакції Статуту Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича (голова статної комісії, 
завідувач кафедри бізнесу та управління персоналом Юрій 
ЛОПАТИНСЬКИЙ).  

4.13. Про внесення змін до річного кошторису та плану використання 
бюджетних коштів на травень 2022 р. за КПКВ 2201160 (ректор Роман 
ПЕТРИШИН). 

4.14. Про необхідність внесення змін до річного кошторису та плану 
використання бюджетних коштів на 2022 рік по КПКВ 2201160 (спеціальний 
фонд, інші джерела власних надходжень) (ректор Роман ПЕТРИШИН). 

4.15. Про необхідність зменшення розміру надбавок та доплат до посадових 
окладів (ректор Роман ПЕТРИШИН). 

4.16. Про рекомендації до друку з грифом «Рекомендовано Вченою радою 
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича» (учений 
секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА): 
– навчального посібника «Вища математика для економістів (опорний 

конспект лекцій та практикум)» укладачів Пукальського І. Д., Лусте І.П., 
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Яшана Б. О. (високий рівень оригінальності 100 %, схожість 0%, вилучень 
10,9%); 

– навчального посібника «Суспільно-політична динаміка, виклики, війна: 
громадянсько-патріотична єдність українців на перемогу» автора д.соц.н., 
проф. Пірен М.І. (високий рівень оригінальності 98,35 %, схожість 1,65%, 
вилучень 11,2%); 

– підручника «Менеджмент і адміністрування: підручник для бакалаврів» 
авторів доц. Терлецької Н.М., доц. Антохова А.А., доц. Терлецької Ю.О., 
асист. Грунтковського В.Ю., доц. Поченчук Г.М., доц. Запухляка В.М., доц. 
Кравця В.І., доц. Сторощука Б.Д., доц. Заволічної Т.Р., асист Клевчіка Л.Л. 
(високий рівень оригінальності 98,06 %, схожість 1,94%, вилучень 11,83%); 

– навчального посібника «Економіка: практикум з економічної теорії, історії 
економіки та економічної думки, мікро-та макроекономіки» укладачів проф. 
Галушки З.І., доц. Поченчук Г.М., асист. Бойди С.В., доц. Заволічної Т.Р., 
доц. Сторощука Б.Д., асист. Кузьмука І.Я. (високий рівень оригінальності 
100 %, схожість 0%, вилучень 11,83%). 

 

СЛУХАЛИ: 
1. Про результати проведення комплексного моніторингу якості підготовки 

фахівців навчально-наукового інституту біології, хімії та біоресурсів (голова 
комісії, декан факультету фізичної культури та здоров’я людини Ярослав 
ЗОРІЙ). 

ВИСТУПИЛИ: 
Ярослав ЗОРІЙ – голова комісії, декан факультету фізичної культури та 

здоров’я людини. Шановні члени Вченої ради, вашій увазі пропонуються 
результати комплексного моніторингу інституту біології, хімії та біоресурсів. 
Відповідно до плану роботи Вченої Ради університету та згідно з 
розпорядженням по університету з 17.04.2022 р. по 20.05.2022 р. був проведений 
комплексний моніторинг стану підготовки фахівців у навчально-науковому  
інституті біології, хімії та біоресурсів (далі навчально-науковий  інститут / 
інститут. (Слайд 1).  

Навчально-науковим  інститутом був здійснений самоаналіз провадження 
освітньої діяльності з підготовки фахівців відповідно до 
ліцензійно-акредитаційних вимог та програми моніторингу системи 
внутрішнього забезпечення якості підготовки фахівців в Чернівецькому 
національному університеті імені Юрія Федьковича.  

Перевірка на відповідність представленої інформації самоаналізу – 
реальному стану організації освітнього процесу з підготовки фахівців в 
інституті, здійснювалась комісією моніторингу у складі 14 представників з 
різних структурних підрозділів університету (декан, заступники декана, 
завідувачі кафедр, представники науково-організаційного та навчального 
відділів, центру моніторингу та забезпечення якості, студентського 
самоврядування). 
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Детальний аналіз результатів моніторингу, проблеми та перспективи 
навчально-наукового інституту було обговорено 23.05.2022р. на Вченій раді 
інституту. Вашій увазі пропонується концептуальний виклад опрацьованих 
матеріалів.  

(Слайд 2.) Зауважуємо, що заходи, заплановані на виконання рішення 
комплексного моніторингу (2015р.), в основному виконані. За період 
2015-2022р.р. Інститут має значні досягнення, свої накреслені перспективи, які 
передбачають розв’язання тих чи інших проблем. 

Слайд 3. Наразі, підготовка фахівців в інституті здійснюється за 21 
освітньо-професійною програмою, з яких 3 – освітньо-наукові програми 
третього, 9 – першого та 9 – програм другого рівня вищої освіти. 

Акредитовано 8 ОП; 3 – умовно; за двома ОП процедуру акредитації 
призупинено через воєнний стан; у 8 ОП – акредитація запланована у 2023-2025 
р.р.  

Комісія відзначає, що експертні групи та ГЕР досить високо оцінили якість 
провадження освітньої діяльності за ОП «Біологія» та ОП «Хімія» (третього 
освітньо-наукового рівня), а також ОП «Біологія» (перший бакалаврський 
рівень). 

Відповідно до рекомендацій НАЗЯВО, кафедрами розроблені заходи на їх 
виконання, які затверджені Вченою радою, що підтверджено протоколами. 

Разом з тим, комісія зауважує, що заходи, мають своїм змістом передбачати 
очікувану результативність для покращення якості підготовки фахівців у тому 
чи іншому аспекті, а не бути загальними (які не мають змісту, переписані як 
зауваження, в яких неконкретизовані механізми виконання, не зазначено терміни 
виконання і відповідальних). 

Дещо кращими є розроблені заходи на ОП «Технологічна експертиза, 
безпека харчової продукції та модернізація технологічних процесів» та ОП 
«Лісове господарство», які акредитовані умовно.  

Комісія рекомендує: Проаналізувати ще раз пропозиції за результатами 
акредитації усіх ОП, розробити заходи щодо їх реалізації і покращення освітньої 
діяльності з підготовки фахівців в інституті. 

Аналізу піддавались і освітньо-професійні програми (ОПП), акредитація 
яких передбачається у 2023-2025р.р..  

Відзначаємо як позитивне: наявність ОП на сайті інституту, а це значить є 
можливість публічного обговорення, внесення змін; кожна програма 
удосконалюється за пропозиціями стейкхолдерів, академічної спільноти. У 
більшості ОП є порівняльні таблиці, у яких відображені зміни відповідно 
нововведень, пропозицій рецензентів, експертів, ГЕР, за результатами 
акредитації інших програм тощо. В кожній ОП зберігається  вимога щодо 25 % і 
більше вибіркових компонентів, вироблені механізми вибору та ін. 

Ознайомлення зі складом проектних груп, груп забезпечення спеціальності, 
дає підстави стверджувати про їх відповідність в основному  «Ліцензійним 
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вимогам впровадження освітньої діяльності» та «Положенню про акредитації 
освітніх програм». 

Проте є і деякі застереження, зауваження щодо розроблених ОП, як 
магістерського так і бакалаврського  рівнів, які будуть акредитуватись у 
2023-2025 н.р., слайд 4. Зокрема: 

1.Включити в проектну групу представників роботодавців та здобувачів 
ОП.  

2.Змінити НРК на 7 «магістр» чи на 6 «бакалавр».  
3.Вказати у «Кадровому забезпечені ОП» інформацію про залучення до 

освітнього процесу практичних працівників. 
4.Оновити інформацію про підвищення кваліфікації членів проектної 

групи. 
5. Чіткіше сформулювати особливості, унікальність ОП. 
6.Вказати в ОП у формі підсумкового контролю – екзамен і обов’язкові 

компоненти, які формують його зміст і перевірку ПРН за ОП.   
7. Розмістити на сайті рецензії і відгуки на  ОП.  

2. Формування контингенту студентів 
 Контингент студентів навчально-наукового інституту станом на  1.02.2022 

р. ілюструє слайд 5. досить високу кількість студентів-державників, які 
вступають на ОР Бакалавр. А за кількістю отриманих державних місць, інститут 
посів у минулому році друге місце в університеті. 

Якісний набір першокурсників підтверджують і високий прохідний бал 
абітурієнтів, що вступають на спеціальності інституту. 

Аналіз динаміки контингенту (протягом 2017-2021рр. станом на 1.02. 2022 
р.) Слайд 6.). показує тенденцію до зниження чисельності студентів як денної 
так і заочної форм навчання  

Відстежуємо і певну кількість малочисельних груп. Зокрема: 14 на ОР 
«Бакалавр» (з них 6 скороченого терміну навчання) і 4 на ОР «Магістр». За 
можливості студентів малочисельних груп об’єднують для прослуховування 
курсів з іншими групами суміжних спеціальностей, або доукомплектовують  за 
рахунок об’єднання здобувачів повної та скороченої форм навчання. 

Використовуються в інституті і різні форми, методи профорієнтаційної 
роботи (зокрема: мобільна хімічна лабораторія для школярів МОБІЛАБ. 
проведення зустрічей зі школярами в рамках еко-проєктів. Проведення олімпіад 
з біології та хімії для професійної орієнтації вступників та ін.) 

Щорічно викладачі інституту беруть активну участь у підготовці зі 
слухачами Малої Академії наук науково-дослідних робіт. (Зокрема, у 2021 році 
із 20 наукових робіт від Буковини, які отримали нагороди на ІІІ етапі 
Всеукраїнського конкурсу-захисту науково-дослідних робіт, 9 призових місць 
було у вихованці науковців інституту). І це – наші потенційні студенти! 

На базі інституту проводяться курси підвищення кваліфікації для вчителів 
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біології. Такі заходи безумовно сприяють популяризації інституту в 
освітянському колі не лише Чернівецької області, а й інших областей України. 

3. Інформація про кадровий потенціал навчально-наукового інституту 
Слайд 7 Станом на 01.04.2022 року в навчально-науковому інституті 

працює 63 викладачі, з них 55 штатних, що складає 87% від загальної кількості. 
Усі викладачі мають науковий ступінь: 

Найбільша частка викладачів (42%) – віком 35-50 років. 
Усі завідувачі кафедр – доктори наук і відповідають вимогам Закону 

України «Про вищу освіту», ліцензійно-акредитаційним вимогам. 
Загалом комісія відзначає  високий якісний кадровий склад кафедр 

навчально-наукового інституту. Позитивним також є те, що такі викладачі як: 
Чорней І.І., Романюк О.М. працюють за сумісництвом у Чернівецькому 
міському ліцеї №3 (2019-2020, 2020-2021н.р.), що дозволяє поєднувати науку з 
практикою. 

4. Організація освітнього процесу в навчально-науковому інституті 
Організація освітнього процесу в навчально-науковому інституті з 

підготовки фахівців здійснюється відповідно нормативно-правових документів 
державного і внутрішньо університетського рівнів.  

Перелік дисциплін вільного вибору щороку оновлюється, пропозиції 
надають випускники, здобувачі, роботодавці, викладачі кафедр інституту, що  
підтверджує формування власної траєкторії здобувачів відповідно до Положення 
про порядок реалізації студентами університету права на вибір навчальних 
дисциплін. 

На сайті кафедр наявна інформація про випускників, які тісно 
співпрацюють з інститутом у частині надання бази практики, пропозицій до ОП, 
участі в конференціях, зустрічах із молоддю тощо. Враховуючи специфіку 
кожної спеціальності, в інституті прийнято рішення ведення обліку і роботи з 
випускниками через створення малих асоціацій) в межах фахової кафедри. 

Пропозиція: при формуванні індивідуального графіка навчання доцільно 
окрім тем з навчальної дисципліни вказувати вид  і форму роботи а також 
кількість балів, терміни здачі тощо, відповідно з рекомендаціями навчального 
відділу. 

Набула певної специфіки організація освітнього процесу в особливих 
умовах. Вже з перших тижнів введення карантину у 2020р. в Інституті викладачі 
активно долучились до опанування дистанційних методів навчання, проведено 
низку методичних семінарів, вебінар-тренінгів, практичних занять щодо 
особливостей роботи на платформі Moodle. Під час воєнного стану 
практикується  введення змішаної форми навчання – лабораторних та 
практичних занять у форматі поєднання очного виконання робіт студентами, які 
проживають у Чернівцях, з одночасною онлайн-трансляцією всім решта 
студентам групи через Google Meet. 
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Специфіки набула і організація різних видів практики, які проводяться як у 
змішаному так і в дистанційному режимі.  

Плануюча та облікова документація відповідає номенклатурі справ. 
Допоміжний персонал працює згідно графіку роботи, порушень трудової 
дисципліни за цей період не було. 

Моніторингу піддавались і результати навчальних досягнень студентів на 
різних етапах навчання, що є важливою складовою внутрішньої системи 
забезпечення якості підготовки фахівців.  

За підсумками моніторингових досліджень та аналітичними 
опрацюваннями результатів констатуємо: 

Навчальні досягнення студентів  у динаміці за останні п’ять років незначно 
зростають за показником якості знань: від 40,7% до 46,3%  лише в минулому 
н.р. Слайд 8: 

У порівнянні із загально університетським показником якість знань 
зростає на 1,7 (44,6% - 46,3%); абсолютна успішність становить –  87,9%. . 

Результати навчальних досягнень здобувачів вищої освіти ОР «Бакалавр» 
та ОР «Магістр» на випуску у розрізі ОПП та загалом за освітніми рівнями у 
динаміці за  три останні роки ілюструє Слайд 9. 

Як бачимо, є над чим працювати для покращення якості підготовки 
фахівців.  

Комісією проведено зріз залишкових знань студентів у 6 академічних 
групах та із 6 навчальних дисциплін за результатами зимової (2021-2022н.р.) 
сесії на платформі МООDLE за представленими кафедрами пакетами тестових 
завдань. Зазначаємо чітку організацію цього  проведеного напряму моніторингу. 
Слайд 10. Суттєві розходження, зокрема  зростання показника якості знань, 
відстежуємо з навчальної дисципліни «Молекулярна біологія» (+ 60,7% ), з 
інших можна вважати допустимими. 

Зазначаємо, що результати оцінювання студентів за підсумками 
екзаменаційних сесій оприлюднюються на сайті інституту. На рівні дирекції та 
кафедр) що семестру проводяться зрізи з навчальних дисциплін, незалежно від 
результатів навчальних досягнень студентів за підсумками екзаменаційних 
сесій, результати заслуховуються на засіданнях кафедр, методичній раді 
інституту. 

Відповідно до плану роботи кафедр викладачами проведено 9 відкритих 
навчальних  занять (2 лабораторно-практичні – очно і 7 онлайн. Позитивним є 
проведення навчальних занять і професорами, докторами наук., і кандидатами 
наук, доцентами та асистентами. Проведення відкритих навчальних занять 
оцінено на високому науковому професійному рівні.  

Загалом, оцінюючи достатньо високо організацію освітнього процесу 
комісія звертає увагу: 

- на необхідність дотримання єдиних підходів щодо структури силабусів 
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(рекомендацій на рівні університету, які наявні); 

- наповнення системи  Moodle необхідними новітнім 
навчально-методичним забезпеченням. 

- обговорення результатів різних видів  внутрішнього моніторингу на 
засіданнях Вченої чи методичної ради інституту, кафедр з прийняттям 
конструктивних рішень, а також заслуховувати результати про виконання 
прийнятих рішень. 

5. Аналіз стану наукової роботи. 
За останні 5 років співробітниками навчально-наукового інституту 

захищено 7 кандидатських, 6 докторських дисертацій та 4 дисертації доктора 
філософії – У 2020 та 2021 р. в інституті на п’ять років акредитовані 
освітньо-наукові програми «Хімія» та «Біологія» підготовки здобувачів третього 
(освітньо-наукового) рівня вищої освіти за спеціальностями 102 Хімія (гарант 
програми – проф. П.М. Фочук) та 091 Біологія (гарант програми – проф. Р.А. 
Волков).  

Станом на сьогодні в інституті в аспірантурі навчаються 14 осіб. 
Основою наукової діяльності кафедр навчально-наукового інституту є 

п’ятирічні кафедральні теми, які включають теоретичні та практичні аспекти 
наукової роботи викладачів, докторантів, аспірантів та студентів. 

Результатом виконання кафедральної тематики є наукові праці (монографії, 
статті, тези доповідей конференцій) та розробки, які мають реальне практичне 
застосування. Підтвердженням цьому являються ті госпдоговірні роботи, що 
кафедри інституту виконують на замовлення представників виробничого 
сектору, бізнесу та державних установ. 

Зокрема, реалізація (при співпраці з Облрадою) проекту щодо створення 
еколого-просвітницького центру збереження біорізноманіття на базі кафедри 
ботаніки, лісового і садово-паркового господарства  та  професійна допомога 
науковців кафедри молекулярної генетики та біотехнології у боротьбі з Covid-19. 
(за дорученням Чернівецької облдержадміністрації) у проведенні 
ПЛР-діагностики коронавірусу. 

Високий рівень наукової діяльності в Інституті став можливим завдяки 
науковим школам, що уже багато десятиліть діють на кожній із кафедр.  

Слід зазначити також, що в інституті підтримується функціонування 3-х 
об’єктів, які включені до переліку національного надбання України – це 
Гербарій, Дендрарій ботанічного саду та Зоологічні колекції Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича. 

Активними учасниками різних олімпіад, конкурсів наукових робіт та 
конференцій, а також співавторами багатьох статей та тез доповідей є здобувачі 
вищої освіти, які  за період з 2015 по 2019 роки здобули більше 30 призових 
місць, дипломів та нагород різного роду наукових олімпіад і конкурсів. Успішна 
науково-дослідна робота здебільшого стала можливою завдяки діяльності 
наукових гуртків, які працюють на кафедрах Інституту.  
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Науково-дослідна робота викладачів кафедр повною мірою відповідає 
планам наукової роботи інституту. Науковці кафедр публікують свої праці у 
наукових журналах, презентують свій доробок на міжнародних та 
всеукраїнських конференціях. слайді 11. За період з 2017 по 2021 роки 
видруковано 115 публікацій у виданнях, що входять до наукометричних баз 
Scopus та WoS; опубліковано 373 статті у різних наукових журналах;  
надруковано понад 30 монографій (в тому числі у закордонних виданнях). 

Популяризації наукової роботи кафедр сприяють також і два журнали 
Інституту: 

− Біологічні системи – входить до переліку фахових наукових видань 
України, категорія Б; 

− Науковий вісник ЧНУ: серія Хімія – входить до переліку наукових 
видань України.  

Окрім цих журналів, науковці інституту беруть участь у роботі редколегій 
міжнародних та вітчизняних наукових видань (Волков Р.А., Панчук І.І., 
Халавка Ю. Б., Федоряк М.М. та ін). 

Побажання: 
Зосередити зусилля на тому, щоб науковий журнал «Біологічні системи» 

включити до наукометричної бази даних Scopus, а «Науковий Віснику ЧНУ. 
Серія Хімія» – до переліку фахових видань України (категорія Б). 

Спрямувати зусилля співробітників Інституту на збільшення долі 
публікацій у виданнях, що індексуються у базах даних Scopus та WоS. 

Активно проводити роботу з підготовки та подачі міжнародних проектів у 
рамках різноманітних грантових програм. 

З метою укладання госпдоговорів постійно проводити пошук потенційних 
замовників наукоємних розробок.  

6. Робота зі студентською молоддю у навчально-науковому інституті 
Систему виховної роботи впродовж звітного періоду  в Інституті 

підтверджує робота зі студентською молоддю, яка передбачає  не лише 
підготовку фахівців високого професійного рівня, а й формування гідного 
громадянина Української держави з розвиненою духовністю, моральною, 
художньо-естетичною, фізичною та екологічною культурою. Студенти Інституту 
проявляють активну життєву та громадянську позицію, що особливо 
підтвердилось під час війни. Свідченням цього є те, що багато студентів беруть 
участь у волонтерському русі. А вчорашні випускники і студенти Інституту 
вступили до лав ТрО ЗСУ.  

Особлива увага в системі виховної роботи приділяється адаптації  
вступників через проведення цілої низки відповідних заходів (від ознайомлення 
першокурсників з правилами користування, збереження бібліотечного фонду до 
діагностики їх соціально-психологічної адаптованості, рівня тривожності, 
з’ясування причин труднощів у процесі навчання, спілкування з викладачами 
тощо, а також інструктажів щодо правил внутрішнього розпорядку, правил з 



     12 
 
техніки безпеки, дотримання протиепідемічних заходів в освітньому закладі та в 
гуртожитках). 

Студенти академічних груп інституту долучаються до участі в загально 
університетських святах і є одними з найактивніших в університеті та 
культурному житті міста.  

Стан санітарно-побутових умов проживання студентів в гуртожитку №3 за 
звітний період покращився (зокрема обладнані душові кімнати, здійснено 
ремонт санвузлів із заміною систем комунікацій та сантехніки, обладнана 
пральна кімната, побутові кімнати, де є необхідне приладдя для побутових 
потреб). 

Наразі, із введенням воєнного стану, в гуртожитку залишились проживати 
27 студентів, які були переселені до гуртожитку №4. 

Представники студентського самоврядування інституту входять до складу 
Вченої та науково-методичної ради університету. 

Студентським парламентом  проводиться відповідна робота стосовно 
обізнаності студентів у правилах академічної доброчесності. Результати такої 
роботи підтверджують розуміння важливості дотримання правил академічної 
доброчесності студентами як учасниками освітнього процесу. 

7. Матеріально-технічне забезпечення освітнього процесу інституту 
Структурні підрозділи інституту розміщені і функціонують у корпусах №3 

(основний ) та №18, який розташований на території ботанічного саду. У 
приміщеннях створені всі необхідні умови для освітнього процесу, виконання 
наукових досліджень, безпечного перебування студентів, викладачів, 
обслуговуючого персоналу інституту. Перевагою є сучасна матеріально-технічна 
база кафедр, що дозволяє провадити освітній процес на високому 
науковому-методичному рівні.  

Низка аудиторій обладнана стаціонарними мультимедійними проекторами, 
інтерактивними дошками, мультибордами, працюють п’ять комп’ютерних класів 
з відповідним ліцензованим програмним забезпеченням, які під’єднані до 
мережі Інтернет. Більшість лекційних аудиторій оснащені мультимедійними 
проекторами, що покращило відеовізуалізацію теоретичного матеріалу під час 
занять. Проведення практичних та лабораторних занять забезпечується 
необхідним обладнанням на робочих місцях, яке дозволяє студентам набути 
відповідних навичок і вмінь. 

Особлива увага надається практичній підготовці здобувачів вищої освіти за 
різними спеціальностями – біологів, екологів, землевпорядників, агрономів, 
лісівників. І тут вагому роль у відіграють 5 біобаз, які розташовані у різних 
природних зонах Чернівецької області і використовуються як для практичної 
підготовки фахівців так і для проведення наукових досліджень. 

Рекомендовано: 
Для забезпечення ефективної роботи учасників освітнього процесу 
- Здійснити оновлення існуючого парку ПК, які експлуатуються 10 років і 
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більше; підготувати до списання оргтехніку в неробочому стані. 

- Встановити пакети ліцензійного програмного забезпечення, які 
використовуються в освітньому процесі;  

- Забезпечити оснащення стаціонарною мультимедійною технікою 
(проектори, екрани, мультиборди тощо) всіх лекційних аудиторій; 

- Клопотати перед ректоратом щодо реалізації щорічних планів 
держзакупівель для модернізації апаратно-технічного обладнання лабораторій, 
поповнення розхідних матеріалів (хімічний посуд, реактиви, тощо) із залучення 
різних джерел фінансування, грантових програм включно; 

- Передбачити в корпусі інженерні комунікації та рішення, спрямовані на 
вільний доступ до освіти здобувачів із особливими потребами. 

Висновки про роботу кафедр щодо забезпечення якісної  
підготовки фахівців 

Члени комісії, які знайомились з досвідом роботи кафедр відзначають 
високий фаховий рівень, мотивацію науково-педагогічних працівників, що 
забезпечують підготовку фахівців, їх інтенсивну наукову роботу, мобільність 
викладачів та студентів, належний рівень ведення кафедральної документації, 
тощо. 

Комісія зазначає, що  матеріали, наведені у відомостях про самоаналіз, 
відповідають переліку необхідних відомостей про кафедру: кадрове, 
матеріально-технічне, навчально-методичне забезпечення. Діяльність з надання 
освітніх послуг повністю відповідає чинному законодавству в сфері вищої 
освіти пункту 38 Ліцензійних умов надання освітніх послуг. 

Загалом позитивно оцінюючи різносторонню діяльність кафедр комісією 
висловлені окремі побажання, зокрема:  

1. Розширювати академічну мобільність викладачів і студентів, 
спрямувати наукову роботу викладачів на опублікування у виданнях, які 
індексуються у науково-метричних базах Scopus та WoS;  

2. Систематично оновлювати зміст методичних рекомендацій й вказівок 
до написання курсових, дипломних робіт з урахуванням змін у 
нормативно-правових актах екологічного спрямування; 

3. Посилювати профорієнтаційну роботу серед абітурієнтів інших 
регіонів з метою забезпечення вступу випускників на денну  та заочну форми 
навчання; 

4. Залучати роботодавців, стейкхолдерів до викладання окремих 
навчальних дисциплін з метою посилення практичної підготовки майбутніх 
фахівців; 

5. Оновлювати матеріально-технічне переоснащення, дбати про 
покращення естетичного та санітарно-гігієнічного стану навчальних 
лабораторій відповідно до сучасних потреб і норм.  

6. Залучати до навчання студентів-іноземців 
7. Практикувати впроваджувати  елементи дуальної форми навчання в 
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процесі реалізації ОПП. 

8. Домагатися успішної акредитації ОП. 
Відповідно до клопотання навчально-наукового інституту та наказу ректора 

ЧНУ №108 від 28.03. з 1.09.2022 р. буде здійснена реорганізація і в структурі 
інституту і буде функціонувати 6 кафедр. Таке об’єднання зумовлює велику 
відповідальність  кафедр, оскільки збільшується кількість ОП, які треба успішно 
реалізувати. Віримо у здорові міркування і потужність інституту. 

Значимою оцінкою роботи навчально-наукового інституту, як і будь якого 
структурного підрозділу чи освітнього закладу є думка (оцінка) здобувачів 
вищої освіти (студентів), а також оцінка викладачів,  яка переважно з усіх 
питань є позитивною. Комісія вважає за доцільне взяти до уваги висловлені 
побажання, пропозиції як студентства, так і викладацького складу. ( Слайд 
12-30.) 

Коментар до слайдів. 
Зауважуємо, що в опитуванні більшу активність проявили студенти 1та 4 

курсів (13); здобувачі в основному  задоволені організацією освітнього процесу, 
методичним забезпеченням (14), співпрацею з викладачами  на заняттях та під 
час самостійної роботи(15), оцінюванням навчальних досягнень (16); позитивно 
відгукуються про роботу студентського самоврядування у підготовці фахівці 
(17), результати якої відображено у різних інформаційних джерелах (18); в 
основному задоволені умовами проживання в гуртожитку (19), зазначають про 
відсутність упередженого ставлення викладачів (20).  

Разом з цим у наголошують на важливості впровадження в освітній процес  
інноваційних технологій, покращення практичної складової, висловлюють 
бажання навчатись очно ( в офлайн ) тощо (21).  

Щодо результатів опитування викладачів, то активнішою  є категорія зі 
стажем роботи 10 і більше років (22). 

Переважну більшість викладачів влаштовують умови праці, 
матеріально-технічна та інформаційна підтримка освітнього процесу (23); 
співпраця зі студентством (24), соціально-психологічний клімат на кафедрах і в 
інституті (25); реалізація свободи, права на творчість (26), організація різних 
заходів спрямованих на покращення якості підготовки фахівців (27, 28), 
впровадження політики доброчесності (29) 

Разом з цим викладачі вважають, що потрібно вдосконалювати систему 
морального та матеріального стимулювання за успішні результати їхньої 
діяльності (29).  

Висловлені пропозиції побажання викладачів як і студентів (30), стали 
основою проєкту рішення (31-32) 

9.Стан управлінської діяльності  
Комісія ознайомилася з системою менеджменту освітньої, наукової та 

виховної діяльності навчально-наукового інституту за звітний період і робить 
такі висновки: 
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1. Завдання, поставлені Вченою радою університету(2015 р.), перед 
навчально-науковим інститутом за результатами попередньої перевірки в 
основному виконано. 

2. За звітний період діяльність інституту має  цілеспрямований, змістовний 
та плановий характер з питань якісної підготовки фахівців, що в основному 
підтверджується аналізом планів роботи та протоколів засідань вченої та 
методичної рад інституту та представленим самоаналізом. 

3. Директорат інституту та кафедри здійснюють системну роботу щодо 
внутрішнього забезпечення якості підготовки фахівців.  

4. У своїй діяльності директорат реалізує розроблений перспективний план 
розвитку інституту до 2027 р. Інформація про провадження освітньої діяльності 
інституту і кафедр представлені на сайті університету.  

Загалом провадження освітньої діяльності інституту на достатньо-високому 
рівні. Наявні перспективи розвитку, що і сприяє розв’язанню проблем та 
досягненню поставлених задач. 

Роботу навчально-наукового інститут за звітний період комісія пропонує 
оцінити на «добре». На завершення, хочу подякувати керівництву інституту та 
кафедр за створені умови для роботи комісії, а членам комісії – за злагоджену 
роботу, надзвичайну організованість, а також позитивне налаштування на працю 
з метою отримання певного досвіду і надання певних рекомендацій для 
покращення їх і так успішної роботи. Дякую за увагу.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. У мене є питання до голови 
комісії. Назвіть з позиції декана факультету сильні сторони в інституті, а також 
над чим ще треба було б працювати. 

Ярослав ЗОРІЙ – голова комісії, декан факультету фізичної культури та 
здоров’я людини. Дуже потужна сторона – наукова діяльність. Друге – 
матеріально-технічне обладнання лабораторій, при чому по всіх спеціальностях. 
Це сучасне обладнання, яке дає змогу зацікавити студентів для того, щоб вони 
прийшли і мали на чому навчатися. Такий досвід дозволяє одразу ж 
працевлаштуватися. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. І третє, Ярославе Богдановичу. 
Ярослав ЗОРІЙ – голова комісії, декан факультету фізичної культури та 

здоров’я людини. Що стосується третього, це взаємозвʼязок на рівні студент – 
викладач. Студенти підтверджують, що вони знаю до кого можна прийти зі 
своїми проблемами і отримати відповідь. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. В чому резерви? 
Ярослав ЗОРІЙ – голова комісії, декан факультету фізичної культури та 

здоров’я людини. Я бачу резерви у профорієнтаційній роботі. Я би сказав у 
пожвавленні профорієнтаційної роботи. Хоча вона непогано використовується 
що стосується хімічних приладів, лабораторій.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Зрозуміло. А агітація? 
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Ярослав ЗОРІЙ – голова комісії, декан факультету фізичної культури та 
здоров’я людини. Так агітація також. Щодо компʼютерної техніки, то є така, яка 
не працює і потребує списання, а інша – вже не на тому рівні, який дозволяє її 
якісно використовувати.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Інститут замало працює зі 
спонсорами, щоб покращити матеріально-технічну базу. Так я розумію. І я би 
вважав, що трохи заслабо виглядають результати акредитації. З восьми 
програм – три умовно акредитовані. Це доволі високий відсоток умовної 
акредитації.  

Дякую, Ярославе Богдановичу. 
Як на мене, в доповіді визначено сильні сторони і ті основні питання, над 

якими треба працювати. Питання до Ярослава Богдановича. Прошу. 
Анатолій КРУГЛАШОВ – завідувач кафедри політології та державного 

управління. Шановний Ярославе Богдановичу! Чи не можете Вис сказати в 
динаміці як розвиваються міжнародні звʼязки і співпраця в інституті? Саме в 
динаміці за останні роки, враховуючи, що вони – дуже складні. Є як динаміка і 
яка саме?  

Ярослав ЗОРІЙ – голова комісії, декан факультету фізичної культури та 
здоров’я людини. Динаміка є, не буду говорити за останній рік, але 
налаштування викладачів є  і це стосується таких базових спеціальностей як 
хімія і біологія, які мають здобутки, проводять міжнародні конференції, 
проводять зустрічі зі своїми колегами з інших закладів вищої освіти. Єдине, що 
ми побажали, – продумати далі все, що стосується академічної мобільності 
студентів, хоча вже зараз співпрацюють із Сучавським університетом, де є 
спільний доступ до специфічного обладнання, що є дуже добре. Вони знають 
куди рухатися і бачать перспективи.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Тобто, Петро Фочук зі своїм 
науковим напрямом має співпрацю з Австрією, Чехією і Сполученими Штатами, 
Марія Федоряк – зі Шведами, Роман Волков – з іншими. Вони мають достатньо 
наукової співпраці. Їм треба не покращувати цю роботу, а продовжувати.  

Анатолій КРУГЛАШОВ – завідувач кафедри політології та державного 
управління. Я запитав, щоб повчитися. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Хто хоче виступити? 
Василь БАЛУХ – перший проректор. Шановний голово, шановні члени 

Вченої ради, я був запрошений на засідання інститут і вчора на 
науково-методичній раді ми обговорили питання цього моніторингу. Коли 
почалися інтенсивні воєнні дії, постало питання чи проводити моніторинг, втім 
ректорат прийняв рішення – проводити за планом. Це є показником того, що 
Чернівецький університет живе повноцінним, повнокровним життям, продовжує 
освітній процес і процес підготовки кадрів, міжнародну і наукову діяльності. 
Впродовж останні років ми провели моніторинг майже всіх структурних 
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підрозділів університету. Вчора на науково-методичній раді було запропоновано 
узагальнити цей досвід і провести вебінар для того, щоб всі інші структурні 
підрозділи знали, що є позитивного у тому чи іншому підрозділі. Кожний 
структурний підрозділ є особливий, має свій досвід, має свої позитивні 
моменти, які потрібно вивчати. Це також буде плюсом для авторитету нашого 
університету в Україні, особливо коли приїжджають акредитаційні комісії, ми 
можемо сказати, що проводимо узагальнення такого досвіду.  

Стосовно сильних сторін, про які говорив Ярослав Богданович, назву 
декілька: сильний кадровий потенціал. Це один зі структурних підрозділів, де 
немає не кандидатів наук. Всі доктори і кандидати наук. Високий 
професіоналізм. Упродовж двох останніх років я був на засіданнях 
екзаменаційних комісій по атестації випускників. Майже стовідсотково кожна 
робота (чи то бакалаврська чи то магістерська), носить прикладний характер. 
Ярослав Богданович відзначив, що матеріальна база допомагає виконанню 
експериментальної частини. Роботи були виконані нормально.  

Щодо рекомендацій. Роман Іванович вже говорив про це. Була закрита 
програма лісове господарство, яка двічі була неакредитована. В питаннях щодо 
вдосконалення програми Середня освіта (хімія) є пропозиція від керівництва 
інституту залишити ОП "Середня освіта (біологія і здоровʼя людини)" з правом 
викладання хімії. І ще одна рекомендація – потрібно зберегти хімію і харчові 
технології. Ректор неодноразово про це говорить. Хімія і фізика поступово 
зникаю з університетів. Тому я просив би, і завдання поставить ректор, 
керівництво інституту докласти максимум зусиль щоб зберегти хімію і харчові 
технології та успішно акредитувати їх. Дякую. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ще хто бажає виступити? Борис 
Іванович, прошу. 

Борис БУНЧУК – декан філологічного факультету. По-перше, хочу сказати, 
що дуже добре підготовано аналіз. Ярослав Богданович чудово це зробив. Там 
стільки всього було на екрані, що за годину можна було б усе спокійно 
розібрати. І друге із сильних сторін – віковий ценз викладачів. Як на таку 
структуру, як вища школа, – це дуже хороший віковий ценз. Не кожна структура 
такий має. І маленька пропозиція. В пункті 2.7. внести стилістичну правки. Не 
"активно проводити", а "активізувати". Я розумію, що 2.5. перегукується з цим.  

Пропоную оцінити роботу звичайно на "добре". 
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ще хто хоче сказати? 
Михайло МАРЧЕНКО – директор навчально-наукового інституту біології, 

хімії та біоресурсів. Я хочу подякувати ректорату за створення такої 
доброзичливо фахової комісії, в якої ми багато повчилися. Скажу вам, що коли 
призначалася комісія, колектив не підтримував проведення моніторингу в такий 
час, у воєнний ковідний час, але за результатами роботи комісії, це мобілізує нас 
на проходження акредитації, яка стає з кожним роком все складнішою та 
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складнішою. Комісія обʼєднала інститут до праці. Перспектива є. Я вам усім 
вдячний. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Дякую, Михайле Марковичу.  
Стосовно проєкту рішення. Борис Іванович вносив пропозиції стосовно 

відшліфування речення в пункті 2.7. Мабуть він має рацію. В кого ще є 
зауваження чи інші пропозиції, прошу. 

Доручимо Василю Олексійовичу щоб він разом із Михайлом Марковичом 
відшліфував названий пункт. Прошу вас проголосувати за рішення Вченої ради. 

 

ВИРІШИЛИ: 
1. Роботу навчально-наукового інституту за звітний період оцінити на 

«добре». 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. З метою удосконалення якості підготовки фахівців у 

навчально-науковому інституті: 
2.1. Спрямувати роботу на подальшу активну підготовку до акредитації ОП, 

враховуючи акредитаційні вимоги та дотримуючись нормативно-правових актів 
локальної дії (відповідальні: заступник директора інституту з 
навчально-методичної роботи, гаранти ОП, завідувачі кафедр); 

2.2. З метою збереження контингенту студентів вивчати питання 
доцільності впровадження дуальної форми навчання (відповідальні: заступник 
директора інституту з навчально-методичної роботи, гаранти ОП, завідувачі 
кафедр); 

2.3. Стимулювати докторів та кандидатів наук щодо виконання вимог на 
здобуття вченого звання «професор», «доцент» (відповідальні: директор 
навчально-наукового інституту, завідувачі кафедр); 

2.4. Постійно проводити роботу серед викладачів щодо покращення 
якісного навчально-методичного наповнення навчальних дисциплін у системі 
«Електронне навчання»; проведення зрізів залишкових знань студентів, 
об’єктивності, прозорості та вдосконалення системи оцінювання їх навчальних 
досягнень з подальшим обговоренням їх результатів і прийняттям 
конструктивних рішень (відповідальні: заступник директора інституту з 
навчально-методичної роботи, завідувачі кафедр, викладачі); 

2.5. Активізувати роботу викладачів щодо розробки програм та викладання 
фахових навчальних дисциплін англійською мовою (відповідальні: заступник 
директора інституту з навчально-методичної роботи, завідувачі кафедр, 
викладачі); 

2.6. Зосередити зусилля на тому, щоб включити науковий журнал 
«Біологічні системи» до наукометричної бази даних Scopus, а «Науковий вісник 
ЧНУ. Серія Хімія» до переліку фахових видань України (категорія Б) 
(відповідальні: заступник директора інституту з наукової роботи, редактори 
журналів); 



     19 
 

2.7. Активізувати роботу з підготовки міжнародних проєктів у рамках 
різноманітних грантових програм (відповідальні: заступник директора  
інституту з наукової роботи, гаранти, завідувачі кафедр); 

2.8. Клопотати перед ректоратом щодо оновлення існуючого парку 
персональних комп’ютерів, які експлуатуються 10 років і більше, а також 
ліцензійного програмного забезпечення, що використовується в освітньому 
процесі (відповідальні: директор навчально-наукового інституту). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
3. За результатами проведеного комплексного моніторингу якості 

підготовки фахівців у навчально-науковому інституті біології, хімії та 
біоресурсів, виявлених недоліків і запропонованих рекомендацій, дирекції 
інституту розробити відповідні заходи щодо покращення якості провадження 
освітньої діяльності та періодично заслуховувати про їх виконання на вченій 
раді інституту (відповідальні: директор інституту, заступники директора 
інституту, завідувач кафедр). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
2. Про присвоєння вчених звань професора та доцента (учений секретар Наталія 

ЯКУБОВСЬКА): 
2.1. Про присвоєння вченого звання професора: 

– Білоскурському Руслану Романовичу по кафедрі економіко-математичного 
моделювання; 

– Карвацькій Світлані Богданівні по кафедрі Європейського права та 
порівняльного правознавства. 

2.2. Про присвоєння вченого звання доцента: 
мовознавства; 
– Шатіловій Наталії Олександрівні по кафедрі сучасної української мови; 
– Гуменюк Мар’яні Мирославівні по кафедрі публічних, корпоративних 

фінансів та фінансового посередництва; 
– Маковійчук Олесі Василівні по кафедрі педагогіки та методики початкової 

освіти; 
– Шульзі Альоні Валеріївні по кафедрі педагогіки та методики початкової 

освіти. 
ВИСТУПИЛИ: 

Наталія ЯКУБОВСЬКА – учений секретар. На присвоєння вченого звання 
професора подаються 2 здобувачів: Білоскурський Руслан Романович по кафедрі 
економіко-математичного моделювання та Карвацька Світлана Богданівна по 
кафедрі Європейського права та порівняльного правознавства. 

На вчене звання доцента претендують 4 здобувачів: 
– Шатілова Наталія Олександрівна по кафедрі сучасної української мови; 
– Гуменюк Мар’яна Мирославівна по кафедрі публічних, корпоративних 
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фінансів та фінансового посередництва; 
– Маковійчук Олеся Василівна по кафедрі педагогіки та методики початкової 

освіти; 
– Шульга Альона Валеріївна по кафедрі педагогіки та методики початкової 

освіти. 
У Білоскурського Руслана Романовича після захисту докторської дисертації 

опубліковано 30 праць, з них 22 наукових та 8 навчально-методичного характеру, 
у тому числі 11 наукових праць, опублікованих у вітчизняних і міжнародних 
рецензованих фахових виданнях, з яких 2 публікації у виданнях, включених до 
наукометричних баз Scopus та/або Web of Science та які мають ISSN-номер, 
підтверджений на вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних 
видань. Білоскурський Р.Р. приймав участь, як координатор, з 19.05.2015р. по 
12.12.2019р. в реалізації міжнародного проєкту «Перепідготовка та соціальна 
адаптація військовослужбовців та членів їх сімей і Україні» (Retraining and social 
adaptation of military personnel and their family members in Ukraine) в 
Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича в 
партнерстві із МБФ «Міжнародний фонд соціальної адаптації» та за 
фінансування Міністерства закордонних справ Королівства Норвегія (договори 
МФСА з ЧНУ ім. Юрія Федьковича № 13/15 від 12.05.2015; № 33/15 від 
17.09.2015; № 12/16 від 01.02.2016; № 39/16 від 08.09.2016; № 14/17 від 
08.02.2017; № 38/17 від 07.09.2017; № 09/18 від 07.02.2018; № 24/18 від 
05.09.2018; № 16/19 від 14.02.2019; № 26/19 від 04.09.2019). Пройшов наукове 
стажування в рамках програми академічної мобільності Еразмус+ на факультеті 
економічних наук та публічного адміністрування Сучавського університету 
«Штефан чел Маре» м. Сучава (Румунія) з 11 по 18 травня 2018 року в обсязі 1 
кредиту (наказ № 345-від від 03.05.2018р.). Пройшов наукове стажування на 
тему «Новітні аспекти розвитку бізнес-інформатики: проблематика сучасних 
наукових досліджень, інноваційні методи викладання економічних дисциплін та 
інструментарій психолого-педагогічної майстерності» на факультеті 
економічних наук та публічного адміністрування Сучавського університету 
«Штефан чел Маре» м. Сучава (Румунія) з 19 по 25 травня 2018 року в обсязі 72 
годин (наказ № 345-від від 03.05.2018р.). Пройшов стажування в рамках 
програми академічної мобільності Еразмус+ в Університеті Щецина (Польща) з 
12 по 26 червня 2021 року в обсязі 1 кредит (наказ № 186-від від 09.06.2021р.). 
Отримав сертифікат Aptis General, який підтверджує високий рівень володіння 
іноземною мовою (С) у 2018 році. 

У Карвацької Світлани Богданівни після захисту докторської дисертації 
опубліковано 19 праць, з них 17 наукових та 2 навчально-методичного характеру, 
у тому числі 5 публікацій у виданнях, включених до наукометричних до 
міжнародних наукометричних баз Scopus та Web of Science, які мають 
ISSN-номер, підтверджений на вебсайті Міжнародного центру реєстрації 
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періодичних видань. Пройшла міжнародне стажування в з юридичних наук в 
Європейському університеті Віадріна в м. Франкфурті-на-Одері (Федеративна 
Республіка Німеччина) на тему: «Шляхи удосконалення підготовки 
кваліфікованих правників в Україні та ЄС» (з 8 лютого по 19 березня 2021 року) 
в обсязі 180 навчально/практичних годин в обсязі 6 кредитів ЄКТС (Наказ № 32 
від 12.02.2021 р.). Звіт про стажування розглянутo та затвердженo на засіданнi 
кафедри Європейського права та порівняльного правознавства (№ 11 від 
24.05.2021 р.) та вченої ради юридичного факультету № 12 від 26.05.2021 р.). 
Отримала Сертифікат № LSI-81915-VIA від 19.03.2021року. Карвацька С.Б. 
отримала сертифікат ECL, який підтверджує достатньо високий рівень 
володіння англійською мовою, у 2021 році. 

Шатілова Наталія Олександрівна після захисту кандидатської дисертації 
опубліковано 46 праць, з них 42 наукових та 4 навчально-методичного характеру, 
у т.ч. після захисту 1 публікація у періодичному виданні, яке включене до 
наукометричної бази Scopus та яке має ISSN-номер, підтверджений на вебсайті 
Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. З 08.02.2021 по 19.03.2021 
пройшла науково-педагогічне стажування у Венеціанському університеті 
КаʼФаскарі (м. Венеція, Італія) на тему "Українські традиції та європейські 
інновації в підготовці викладачів-філологів" в обсязі 6 кредитів ЄКТС (наказ 
№21 від 08.02.2021р.). За результатами стажування було отримано відповідний 
сертифікат. Звіт по стажуванню було заслухано на засіданні кафедри сучасної 
української мови (протокол № 12 від 13.04.21). Шатілова Н.О. отримала 
сертифікат Cambridge Assessment English, який підтверджує достатньо високий 
рівень володіння іноземною мовою (рівень В2) у 2021 році. 

У Гуменюк Мар’яніи Мирославівни після захисту кандидатської 
дисертації опубліковано 30 праць, з них 27 наукових та 3 
навчально-методичного характеру, у т.ч. після захисту 2 публікації у виданнях, 
які включені до наукометричної бази "Web of Science" та які мають ISSN-номер, 
підтверджений на вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних 
видань. З 24 січня 2022 по 04 березня 2022 пройшла наукове стажування на тему 
«Академічна доброчесність» у Вищому Семінаріумі Духовному університету 
Кардинала Стефана Вишинського у м. Варшава (Польща) в обсязі 180 годин. 
(наказ по університету № 18-від від 24.01.2022. р.), звіт про стажування 
розглянуто та затверджено на засіданні кафедри публічних, корпоративних 
фінансів та фінансового посередництва, протокол № 18 від 22.03.2022 р. 
Отримала сертифікат Aptis, який підтверджує достатньо високий рівень 
володіння англійською мовою (рівень В2), у 2022 році. 

У Маковійчук Олесі Василівни після захисту кандидатської дисертації 
опубліковано 16 праць, з них 14 наукових та 2 навчально-методичного характеру, 
у т.ч. після захисту 2 публікації у виданнях, включених до наукометричних баз 
«Web of Science» та «Scopus» та які мають ISSN-номер, підтверджений на 
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вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. З 7.04.2018 р. по 
8.07.2018 р. пройшла стажування у Вищій Школі Лінгвістичній м. Ченстохова 
(Польща) (наказ по університету № 5309 від «21» червня 2018р.) в обсязі 180 
годин на тему «Інноваційні методи та технології навчання. Педагогіка. 
Початкова освіта» та отримала сертифікат № КРК 18/181 від 8.07.2018 р. Звіт 
про стажування розглянуто та затверджено на засіданні кафедри педагогіки та 
методики початкової освіти, протокол № 1 від «29» серпня 2018 р. Отримала 
сертифікат Znajomosci jezyka obcego № 18/187 від 12.07.2018 р., який 
підтверджує достатньо високий рівень володіння польською мовою (рівень В2). 

У Шульги Альони Валеріївни після захисту кандидатської дисертації 
опубліковано 20 праць, з них 16 наукових та 4 навчально-методичного характеру, 
у т.ч. після захисту 1 публікація у виданні, включеному до наукометричної бази 
"Web of Science" та яке має ISSN-номер, підтверджений на вебсайті 
Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. З 7.04.2018 р. по 8.07.2018 
р. пройшла стажування у Вищій Школі Лінгвістичній м. Ченстохова (Польща) 
(наказ по університету № 5309-від від 21.06.2018 р.) в обсязі 180 годин на тему 
«Інноваційні методи та технології навчання. Педагогіка. Початкова освіта» та 
отримала сертифікат № КРК 18/182 від 8.07.2018 р. Звіт про стажування 
розглянуто та затверджено на засіданні кафедри педагогіки та методики 
початкової освіти, протокол № 1 від 29.08.2018. Отримала сертифікат 
Znajomosci jezyka obcego № 18/186 від 12.07.2018 р., який підтверджує 
достатньо високий рівень володіння польською мовою (рівень В2). 

Здобувачі виконали усі вимоги щодо отримання вченого звання професора 
та доцента (додаток 1). 

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. До складу лічильної комісії 
пропонується обрати: 

1. Боднарук Микола Іванович – голова профкому університету. 
2. Дерев’янчук Микола Ярославович – заступник директора з 

навчально-методичної роботи Відокремленого структурного підрозділу 
«Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича 

3. Єсипенко Надія Григорівна – завідувач кафедри англійської мови. 
Хто за такий склад комісії? [Рішення прийнято одноголосно]. Оголошується 

перерва для проведення голосування. 
Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор.  Прошу представника лічильної 

комісії оголосити результати голосування. 
Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 

комісії. У голосуванні за присвоєння вченого звання професора, доцента та 
старшого дослідника взяли участь 56 члена ради. Голоси за Білоскурського 
Руслана Романовича розподілилися таким чином: «за» – 54, «проти» – 2, 
«недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
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лічильної комісії. [Рішення прийнято одноголосно]. 

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Карвацьку Світлану Богданівну розподілилися таким чином: 
«за» – 55, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Шатілову Наталію Олександрівну розподілилися таким чином: 
«за» – 56, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Гуменюк Мар’яну Мирославівну розподілилися таким чином: 
«за» – 54, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 1.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Маковійчук Олесю Василівну розподілилися таким чином: 
«за» – 56, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Шульгу Альону Валеріївну розподілилися таким чином: «за» – 
55, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

 

ВИРІШИЛИ: 
1. Присвоїти вчене звання професора: 

– Білоскурському Руслану Романовичу по кафедрі економіко-математичного 
моделювання; 
[«за» – 54, «проти» – 2, «недійсних бюлетенів» – 0]. 

– Карвацькій Світлані Богданівні по кафедрі Європейського права та 
порівняльного правознавства. 
[«за» – 55, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 0]. 
2. Присвоїти вчене звання доцента: 

– Шатіловій Наталії Олександрівні по кафедрі сучасної української мови; 
[«за» – 56, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 0]. 

– Гуменюк Мар’яні Мирославівні по кафедрі публічних, корпоративних 
фінансів та фінансового посередництва; 
[«за» – 54, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 1]. 

– Маковійчук Олесі Василівні по кафедрі педагогіки та методики початкової 
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освіти; 
[«за» – 56, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 0]. 

– Шульзі Альоні Валеріївні по кафедрі педагогіки та методики початкової 
освіти. 
[«за» – 55, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 0]. 

 

СЛУХАЛИ: 
3. Про обрання за конкурсом науково-педагогічних працівників на посаду 

завідувача кафедри (голова конкурсної комісії, декан економічного факультету 
Руслан БІЛОСКУРСЬКИЙ): 
– Чорнея Іллі Ілліча на посаду завідувача кафедри ботаніки, лісового і 

садово-паркового господарства; 
– Сича Олександра Івановича на посаду завідувача кафедри всесвітньої 

історії; 
– Дарчука Костянтина Вікторовича на посаду завідувача кафедри геодезії, 

картографії та управління територіями; 
– Ковальчук Тетяни Миколаївни на посаду завідувача кафедри обліку, аналізу 

і аудиту; 
– Бігуна Ярослава Йосиповича на посаду завідувача кафедри прикладної 

математики та інформаційних технологій. 
ВИСТУПИЛИ: 

Руслан БІЛОСКУРСЬКИЙ – голова конкурсної комісії, декан економічного 
факультету. Добрий день. Було оголошено конкурс на заміщення пʼяти 
вакантних посад завідувачів кафедр. На конкурс на кожну вакантну посаду 
подав заяву один претендент чи претендентка. Усі кандидати відповідали 
умовам конкурсу і були допущені до нього. За результатами таємних голосувань 
усі кандидати отримали одноголосні рекомендації кафедр та абсолютно 
переконливу підтримку на зборах трудових колективів факультетів та інститутів. 
Це є такі претенденти на посади завідувачів: 
– кафедра обліку, аналізу і аудиту – Ковальчук Тетяна Миколаївна, професор, 

доктор наук.  
– кафедра геодезії, картографії та управління територіями – Дарчук Костянтин 

Вікторович, кандидат наук. 
– кафедра всесвітньої історії – Сич Олександр Іванович, доктор наук, 

професор. 
– кафедра ботаніки, лісового і садово-паркового господарства – Чорней Ілля 

Ілліч, професор, доктор наук. 
– кафедра прикладної математики та інформаційних технологій – Бігун 

Ярослав Йосипович, доктор наук, професор. 
Усі пʼятнро одноголосно рекомендовані конкурсною комісією до обрання.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Чи є у когось питання до голови 
комісії? Немає. [Після перерви на голосування]. 
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Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Чорнея Іллю Ілліча розподілилися таким чином: «за» – 55, 
«проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 1.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії. Хто «за»? [Рішення прийнято одноголосно]. 

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Сича Олександра Івановича розподілилися таким чином: 
«за» – 52, «проти» – 4, «недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії. Хто «за»? [Рішення прийнято одноголосно]. 

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Дарчука Костянтина Вікторовича розподілилися таким чином: 
«за» – 55, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 1.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії. Хто «за»? [Рішення прийнято одноголосно]. 

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Ковальчук Тетяну Миколаївну розподілилися таким чином: 
«за» – 53, «проти» – 3, «недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії. Хто «за»? [Рішення прийнято одноголосно]. 

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету, голова лічильної 
комісії. Голоси за Бігуна Ярослава Йосиповича розподілилися таким чином: 
«за» – 54, «проти» – 2, «недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – голова ради, ректор. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії. Хто «за»? [Рішення прийнято одноголосно]. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Обрати на посаду завідувача кафедри:  
– Чорнея Іллю Ілліча на посаду завідувача кафедри ботаніки, лісового і 

садово-паркового господарства; 
[«за» – 55, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 1]. 
– Сича Олександра Івановича на посаду завідувача кафедри всесвітньої 

історії; 
[«за» – 52, «проти» – 4, «недійсних бюлетенів» – 0]. 
– Дарчука Костянтина Вікторовича на посаду завідувача кафедри геодезії, 

картографії та управління територіями; 
[«за» – 55, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 1]. 
– Ковальчук Тетяну Миколаївну на посаду завідувача кафедри обліку, аналізу 

і аудиту; 
[«за» – 53, «проти» – 3, «недійсних бюлетенів» – 0]. 
– Бігуна Ярослава Йосиповича на посаду завідувача кафедри прикладної 

математики та інформаційних технологій. 
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[«за» – 54, «проти» – 2, «недійсних бюлетенів» – 0]. 
 

4. Різне. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.1. Про затвердження Правил прийому до Чернівецького національного 

університету імені Юрія Федьковича у 2022 році (відповідальний секретар 
приймальної комісії Петро ШПАТАР). 

ВИСТУПИЛИ: 
Петро ШПАТАР – відповідальний секретар приймальної комісії. Правила 

прийому розроблені Приймальною комісією університету (надалі – Приймальна 
комісія) відповідно до Порядку прийому на навчання для здобуття вищої освіти 
в 2022 році, затвердженого наказом Міністерства освіти і науки України № 392 
від 27 квітня 2022 року (зі змінами, внесеними наказом Міністерства освіти і 
науки України від 02 травня 2022 року № 400) та зареєстрованих у Міністерстві 
юстиції України 03 травня 2022 року за № 487/37823. 

Основні особливості Правил прийому до університету в 2022 році: 
1. Вступ здійснюватиметься за результатами НМТ 2022 року та ЗНО 

2019-2021 років. 
2. Особливості вступу на бакалаврат: 
Для вступу на бакалаврат на місця за кошти бюджету та на контракт для 

кон’юнктурних спеціальностей враховуватимуться результати НМТ. Для 
спеціальностей «Фізична культура і спорт», «Образотворче мистецтво, 
декоративне мистецтво, реставрація», «Музичне мистецтво», «Архітектура та 
містобудування» – результати творчого конкурсу, який, за рішенням закладу, 
може проводитись у дистанційній формі. Подання документів і підтвердження 
місця навчання здійснюватиметься через інтернет. 

Для конкурсного відбору осіб на місця за кошти фізичних або юридичних 
осіб, які на основі повної загальної середньої освіти вступають на перший курс 
для здобуття ступеня бакалавра (крім спеціальностей галузей знань 05 
«Соціальні та поведінкові науки», 06 «Журналістика», 07 «Управління та 
адміністрування», 08 «Право», 12 «Інформаційні технології», 22 «Охорона 
здоров’я», 24 «Сфера обслуговування», 28 «Публічне управління та 
адміністрування», 29 «Міжнародні відносини», спеціальності 035 «Філологія» 
(за винятком спеціалізацій з української мови та літератури) та спеціальностей, 
для яких передбачено проведення творчого конкурсу, відповідно до Правил 
прийому можуть використовуватись результати тільки розгляду мотиваційних 
листів. 

Конкурсний бал для вступу на перший курс для здобуття ступеня бакалавра 
на основі повної загальної середньої освіти розраховується на основі 
встановлених вагових коефіцієнтів для кожної спеціальності. 

Остаточно конкурсний бал множиться на регіональний (РК) та галузевий 
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(ГК) коефіцієнти шляхом його множення на їх добуток, причому: РК за місцем 
фактичного знаходження закладів вищої освіти дорівнює 1,00 – для нашого 
університету; 

ГК дорівнює 1,02 для поданих заяв із пріоритетністю 1 та 2 на 
спеціальності (предметні спеціальності, спеціалізації), передбачені в Переліку 
спеціальностей, яким надається особлива підтримка; 1,00 – в інших випадках; 

Якщо після домноження на коефіцієнти конкурсний бал перевищує 200, він 
встановлюється таким, що дорівнює 200; 

• Для конкурсного відбору осіб, які на основі освітньо-кваліфікаційного 
рівня молодшого спеціаліста, освітньо-професійного ступеня фахового 
молодшого бакалавра, освітнього ступеня молодшого бакалавра вступають на 
другий (третій) курс з нормативним або на перший курс з скороченим строком 
навчання для здобуття ступеня бакалавра зараховуються бали: 

1) для вступу на місця державного (регіонального) замовлення – 
національного мультипредметного тесту з української мови або зовнішнього 
незалежного оцінювання 2019-2021 років з української мови та літератури/ 
української мови (перший предмет) та національного мультипредметного тесту з 
математики або зовнішнього незалежного оцінювання з математики 2019-2021 
років (другий предмет); 

2) для вступу на місця за кошти фізичних або юридичних осіб – 
визначеного Правилами прийому одного предмету національного 
мультипредметного тесту або зовнішнього незалежного оцінювання 2019-2021 
років (перший предмет) та одного предмету національного мультипредметного 
тесту або зовнішнього незалежного оцінювання 2019- 2021 років на вибір 
вступника (другий предмет) або вступного іспиту для іноземців (предмети 
визначаються Правилами прийому). 

Замість другого предмету Правилами прийому може бути передбачено 
складання творчого конкурсу з спеціальностей, для яких передбачено 
проведення творчого конкурсу. 

У передбачених Правилами прийому випадках, результати індивідуальної 
усної співбесіди з тих самих предметів зараховуються замість національного 
мультипредметного тесту. 

3. Особливості вступу в магістратуру 
Для конкурсного відбору осіб, які на основі ступеня бакалавра, магістра 

(освітньо-кваліфікаційного рівня спеціаліста) вступають на навчання для 
здобуття ступеня магістра, зараховуються: 

1) для вступу на спеціальності 081 «Право» та 293 «Міжнародне право»: 
результати магістерського комплексного тесту, або результати тесту з права 
єдиного фахового вступного випробування з права та результати єдиного 
вступного іспиту з іноземної мови 2019-2021 років (у будь-яких комбінаціях), 
або результати вступного іспиту для іноземців з права та іноземної мови. 
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Результати єдиного фахового вступного випробування з права та результати 
єдиного вступного іспиту з іноземної мови 2019-2021 років за бажанням 
вступника можуть бути зараховані замість оцінок магістерського комплексного 
тесту з права та іноземної мови відповідно, якщо різниця балів єдиного 
фахового вступного випробування та єдиного вступного іспиту та 
магістерського комплексного тесту з відповідних складових не перевищує 15 
балів. 

Замість результатів магістерського комплексного тесту використовуються 
результати індивідуальної усної співбесіди з іноземної мови та права; 

2) для вступу на спеціальності галузей знань 05 «Соціальні та поведінкові 
науки», 06 «Журналістика», 07 «Управління та адміністрування», 28 «Публічне 
управління та адміністрування», 29 «Міжнародні відносини» (крім 
спеціальності 293 «Міжнародне право»): 

результати магістерського тесту навчальної компетентності та фахового 
іспиту, або результати вступного іспиту для іноземців з фаху та іноземної мови. 

Замість результатів магістерського тесту навчальної компетентності 
використовуються результати індивідуальної усної співбесіди з іноземної мови; 

3) для вступу на інші спеціальності: 
результати фахового іспиту при вступі на місця державного або 

регіонального замовлення; 
результати фахового іспиту або тільки результати розгляду мотиваційних 

листів (відповідно до Правил прийому) при вступі на місця за кошти фізичних 
або юридичних осіб; або результати вступного іспиту для іноземців з фаху. 

4. Для організації дистанційного набору іноземних громадян на 
навчання для здобуття вищої освіти університет уклав угоду з партнерською 
організацією – Cучавський університет "Штефан чел Маре (Румунія), що є 
резидентом країни походження вступників. Предметом угоди є надання послуг з 
ідентифікації особи, верифікації оригіналів документів вступників, організації 
прийому заяв вступників в електронній формі, надання приміщень і технічних 
засобів для проведення консультацій і вступних випробувань закладом вищої 
освіти у дистанційному форматі. 

5. Зі списку спеціальностей, яким надається особлива підтримка 
вилучено такі спеціальності: 091 «Біологія», 101 «Екологія», 106 «Географія», 
124 «Системний аналіз», 186 «Видавництво та поліграфія», 193 «Геодезія та 
землеустрій». 

6. Терміни вступної кампанії в 2022 році: подання заяв з 29 липня, 
вступні іспити – в вересні, основні зарахування – в першій половині вересня 
2022 року. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор голова ради. Упродовж 15 хвилин Петро 
Михайлович виклав нам основні бачення. Отже, в цьому році кожен абітурієнт 
мусить подати мотиваційний лист, де він має описати чому він вибрав цю 
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спеціальність, де він планує її використовувати, тощо. Листи не мають оцінок, 
але повинні бути переглянуті. Якщо абітурієнт хоче вступити на бюджет, то 
обовʼязково мусить задати мультитест, втім є престижні спеціальності 
(економіка, право, журналістика), на які мультитест потрібно здавати і на 
контракт. 

Що таке мультитест. Він замінює ЗНО, яке було в попередні роки, коли 
різні дисципліни здавали в різний період, а зараз об не дробити їх обʼєднали в 
один тест. Цей тест містить питання з історії, математики і української мови. На 
60 питань дається 120 хвилин. Отже, той, хто хоче потрапити на бюджет, мусить 
здати мультитест. Від спеціальності залежить з якими ваговими коефіцієнтами 
враховувати дисципліни тесту. Є спеціальності, де на контракт потрібен 
мультитест, а є такі, де не потрібно, а достатньо мотиваційного листа. 

Як сказав Петро Михайлович, в магістратуру потрібно складати або 
магістерський тест (за межами університету), або фаховий іспит (в 
університеті).  

Терміни зарахування зміщені фактично на місяць у порівнянні з минулим 
роком. Тобто, станом на перше вересня ми не зможе порахувати з вами ставки, 
бо навіть зарахування на бюджет буде відбуватися до 4 вересня. 

Це основні моменти, які стосуються правил прийому. Шановні колеги, я 
майже впевнений, що в цей період часу, який залишається, враховуючи ту 
ситуацію, в якій є наша держава, ще будуть зміни до Порядку прийому і нам 
доведеться вносити зміни до Правил прийому. В першу чергу стосовно 
абітурієнтів зі Східної і Південної України. Але життя покаже як нам бути і ми 
будемо приймати такі зміни.  

Є пропозиція затвердити Правила прийому до університету. Прошу 
голосувати. 

Василь Олексійович підійшов щоб я сказав, що в понеділок надійшов лист 
МОНУ, яким нашому університету дають право при зарахування випускників 
шкіл або всіх пустити на широкий конкурс (минулого року ми так зарахували 
близько 900 студентів), або взяти 50% від минулого року і робити внутрішній 
конкурс на надані бюджетні місця. Ми порахували, що останній варіант не буде 
для нас вигідним. Можливо він вигідний для університетів східних регіонів, де 
потрібно буде зберегти абітурієнтів, а нам, мабуть, не варто буде так робити. Ми 
погодилися на широкий конкурс за виключенням чотирьох спеціальностей, де є 
наші внутрішні випробування. Це фізична культура і спорт, архітектура, 
декоративно-прикладне мистецтво, музика. Всі решта йдуть на широкий 
конкурс.  

Петро ШПАТАР – відповідальний секретар приймальної комісії. І 
румунська мова та література також. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор голова ради. Дякую, Петро Михайловичу. 
 

ВИРІШИЛИ: 
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1. Затвердити Правила прийому до Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича в 2022 році. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Ввести в дію Правила прийому до Чернівецького національного 

університету імені Юрія Федьковича в 2022 році з 31.05.2022 року. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ: 
4.2. Про внесення змін до Положення про Приймальну комісію Чернівецького 

національного університету імені Юрія Федьковича (відповідальний секретар 
приймальної комісії Петро ШПАТАР). 

ВИСТУПИВ: 
Петро ШПАТАР – відповідальний секретар приймальної комісії. 

Положення про Приймальну комісію затверджувалося в місяці лютому цього 
року, але згідно з Порядком прийому необхідно внести зміни у відповідну 
частину про розгляд мотиваційних листів. Тому пропонується внести зміни до 
існуючого положення і затвердити їх. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Внести зміни до Положення про Приймальну комісію Чернівецького 

національного університету імені Юрія Федьковича та затвердити в новій 
редакції.  

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.3. Про внесення змін до Положення про апеляційну комісію Чернівецького 

національного університету імені Юрія Федьковича (відповідальний секретар 
приймальної комісії Петро ШПАТАР). 

ВИСТУПИВ: 
Петро ШПАТАР – відповідальний секретар приймальної комісії. Необхідно 

перезатвердити Положення про апеляційну комісію з відповідними змінами 
щодо розгляду мотиваційних листів. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Внести зміни до Положення про апеляційну комісію Чернівецького 

національного університету імені Юрія Федьковича та затвердити в новій 
редакції.  

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.4. Про затвердження Правил прийому до Відокремленого структурного 

підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича» в 2022 році (директор Відокремленого структурного 
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підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича Олександр СОБЧУК). 

ВИСТУПИЛИ: 
Олександр СОБЧУК – директор Відокремленого структурного підрозділу 

«Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича. Правила прийому були визначені відповідно Порядку, розробленого 
Міністерством освіти і науки. В порівнянні з попередніми Правилами, вони 
зазнали кардинальних змін. Перша зміна: вводиться подача електронних заяв; 
друга, як і для університету, – подача мотиваційного листа. Третє: для вступу у 
Коледж на бюджет потрібно здати усно індивідуальну співбесіду з математики. 
Інших вступних іспитів немає і лише оцінка за індивідуальну усну співбесіду 
складає конкурсний бал. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор голова ради. Дистанційно чи наживо? Чи ви 
самі маєте визначати?  

Олександр СОБЧУК – директор Відокремленого структурного підрозділу 
«Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича. Планується проводити очно, але є перелік абітурієнтів, які можуть 
здавати дистанційно. Це ті, хто перебувають закордоном чи знаходяться на 
тимчасово окупованій території, або з обʼєктивних причин не мають можливості 
добратися до закладу освіти.  

Для вступу на контракт потрібно подати заяву і мотиваційний лист. Ніяких 
випробувань не проводиться.   

 

ВИРІШИЛИ: 
Затвердити Правила прийому до Відокремленого структурного підрозділу 

«Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича» в 2022 році. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.5. Про затвердження Положення про Приймальну комісію Відокремленого 

структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича» (директор Відокремленого 
структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича Олександр СОБЧУК). 

ВИСТУПИЛИ: 
Олександр СОБЧУК – директор Відокремленого структурного підрозділу 

«Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича. Питання про затвердження положень і Правил прийому розглянуті 
вчора на педагогічній раді Коледжу і затвердити всі положення.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор голова ради. Є пропозиція дослухатися до 
прохання директора Коледжу. 
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ВИРІШИЛИ: 

Затвердити Положення про Приймальну комісію Відокремленого 
структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича». 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 
СЛУХАЛИ: 
4.6. Про затвердження Положення про апеляційну комісію Відокремленого 

структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича» (директор Відокремленого 
структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича Олександр СОБЧУК). 

 

ВИРІШИЛИ: 
Затвердити Положення про апеляційну комісію Відокремленого 

структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича». 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.7. Про затвердження Положення про комісію з розгляду мотиваційних листів 

Відокремленого структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича» (директор 
Відокремленого структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича Олександр СОБЧУК). 

  

ВИРІШИЛИ: 
Затвердити Положення про комісію з розгляду мотиваційних листів 

Відокремленого структурного підрозділу «Фаховий коледж Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича». 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.8. Про внесення доповнень до Положення про проведення конкурсу на 

заміщення вакантних посад науково-педагогічних працівників у 
Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича (голова 
конкурсної комісії, декан економічного факультету Руслан 
БІЛОСКУРСЬКИЙ). 

ВИСТУПИЛИ: 
Руслан БІЛОСКУРСЬКИЙ – голова конкурсної комісії, декан економічного 

факультету. Було звернення від Василя Олексійовича Балуха, який вказав, на 
те, що при акредитації експерти НАЗЯВО звернули увагу на те, що доцільно 
було б доповнити Положення про проведення конкурсу вимогами до 
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претендентів на заміщення вакантних посад. В нас традиційно ці вимоги 
вказувалися в наказі при оголошенні конкурсу. Ми дослухалися до пропозиції 
Василя Олексійовича і включили додатком до Положення вимоги до заміщення 
вакантних посад. Ці вимоги прописані так. як вони в нас прописуються в наказі 
при оголошенні конкурсу, ми їх не розширювали. Кадрові вимоги визначаються 
законом України Про вищу освіту. Для заміщення вакантних посад професора, 
доцента, асистента це відповідна освіта, наявність відповідного звання та стажу.  

Разом з тим, поки Положення було на сайті, надійшли дві пропозиції 
стосовно тексту положення: одна від Миколи Івановича Боднарука стосовно 
проведення зборів трудового колективу деканом або директором або 
проректором і доповнити "ректором університету". Погоджуємося з такою 
правкою. В цій редакції це звучатиме так: "Збори трудового колективу кафедри, 
на яких обговорюються кандидатури претендентів на посаду завідувача 
кафедрою проводить ректор (проректор) Університету або директор інституту чи 
декан факультету". 

Ще одне зауваження було від Мирослава Дмитровича Заячука, воно більш 
технічного характеру. В пункті 8 було "ознайомлені з висновками засідання 
кафедри та засіданням вченої ради інституту/ факультету", але це можуть бути 
збори трудового колективу, тому замінити на "ознайомлені з висновками 
кафедри та висновками інституту/ факультету". Тим не менше дякуємо за таку 
правку. Ось такі є пропозиції. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор голова ради. Є прохання затвердити ці зміни. 
 

ВИРІШИЛИ: 
Внести доповнення до Положення про проведення конкурсу на заміщення 

вакантних посад науково-педагогічних працівників у Чернівецькому 
національному університеті імені Юрія Федьковича та затвердити його в новій 
редакцій. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.9. Про відкриття спеціалізованих вчених рад з присудження ступеня доктора 

наук: 
4.9.1. Про відкриття спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня 
доктора наук зі спеціальностей 01.04.05 "Оптика, лазерна фізика", 01.04.10 
"Фізика напівпровідників і діелектриків" та 01.04.07 "Фізика твердого тіла" 
(директор навчально-наукового інституту фізико-технічних та комп’ютерних 
наук Олег АНГЕЛЬСЬКИЙ). 

ВИСТУПИЛИ: 
Олег АНГЕЛЬСЬКИЙ – директор навчально-наукового інституту 

фізико-технічних та комп’ютерних наук. Ми підготували всі документи, 
провели через цілу низку засідань. обговорень, провели на засіданні вченої ради 
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інституту і просимо Вчену раду університету підтримати наше клопотання про 
створення ради. Кадровий потенціал і всі публікації – все добре. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Це докторська рада зі 
спеціальностей 01.04.05 "Оптика, лазерна фізика", 01.04.10 "Фізика 
напівпровідників і діелектриків" та 01.04.07 "Фізика твердого тіла".  

 

ВИРІШИЛИ: 
Клопотати перед Міністерством освіти і науки України про створення в 

Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича докторської 
спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня доктора наук зі 
спеціальностей 01.04.05 "Оптика, лазерна фізика", 01.04.10 "Фізика 
напівпровідників і діелектриків" та 01.04.07 "Фізика твердого тіла". 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
СЛУХАЛИ: 

4.9.2. Про відкриття спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня 
доктора наук зі спеціальності 12.00.07 "Адміністративне право і процес; 
фінансове право, інформаційне право" (декан юридичного факультету 
Віталій ВДОВІЧЕН). 

ВИСТУПИЛИ: 
Віталій ВДОВІЧЕН – декан юридичного факультету. Шановні колеги, 

колектив юридичного факультету звертається до голови Вченої ради клопотати 
перед Міністерством освіти і науки щодо відкриття докторської спеціалізованої 
вченої ради зі спеціальності 12.00.07 "Адміністративне право і процес; 
фінансове право, інформаційне право". Відповідно до діючих нормативів є 
перелік необхідних штатних працівників. Просимо підтримати. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Питань немає. 
 

ВИРІШИЛИ: 
Клопотати перед Міністерством освіти і науки України про створення в 

Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича докторської 
спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня доктора наук зі 
спеціальності 12.00.07 "Адміністративне право і процес; фінансове право, 
інформаційне право". 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.9.3. Про відкриття спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня 
доктора наук зі спеціальностей 07.00.01 "Історія України" та 07.00.02 
"Всесвітня історія" (декан факультету історії, політології та міжнародних 
відносин Олександр ДОБРЖАНСЬКИЙ). 

ВИСТУПИЛИ: 
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Шановні колеги, трохи із 

запізненням, коли ми вже оприлюднили порядок денний Вченої ради, 
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звернулися історики із проханням створити докторську раду. З яких 
спеціальностей? 

Олександр ДОБРЖАНСЬКИЙ – декан факультету історії, політології та 
міжнародних відносин. Зі спеціальностей 07.00.01 "Історія України" та 07.00.02 
"Всесвітня історія". 

 

ВИРІШИЛИ: 
Клопотати перед Міністерством освіти і науки України про створення в 

Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича докторської 
спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня доктора наук зі 
спеціальностей 07.00.01 "Історія України" та 07.00.02 "Всесвітня історія". 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.10. Про створення спеціалізованої вченої ради з присудження ступеня 

доктора наук зі спеціальності 02.00.21 "Хімія твердого тіла" для проведення 
разового захисту кандидатської дисертації аспірантки кафедри загальної хімії 
та хімічного матеріалознавства Копач Василини Вікторівни (директор 
навчально-наукового інституту біології, хімії та біоресурсів Михайло 
МАРЧЕНКО). 

ВИСТУПИЛИ: 
Михайло МАРЧЕНКО – директор навчально-наукового інституту біології, 

хімії та біоресурсів. Це разова докторська рада, де за спеціальністю "Хімія 
твердого тіла" в Україні є тільки 4 доктори наук. Просимо Міністерство 
створити раду на базі Чернівецького університету, враховуючи те що в нас 
працює два з чотирьох докторів наук за цим шифром.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Немає заперечень. 
 

ВИРІШИЛИ: 
У звʼязку з відсутністю в Україні докторської ради з правом захисту за 

відповідною спеціальністю, клопотати перед Міністерством освіти і науки 
України про створення в Чернівецькому національному університеті імені Юрія 
Федьковича докторської спеціалізованої вченої ради зі спеціальності 02.00.21 – 
"Хімія твердого тіла" для проведення разового захисту дисертації аспірантки 
кафедри загальної хімії та хімічного матеріалознавства інституту біології, хімії 
та біоресурсів Копач Василини Вікторівни на тему: «Фізико-хімічні 
закономірності фазових перетворень та властивості стопів потрійної системи 
CdTe‑ZnTe‑MnTe». 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.11. Про затвердження рішень комісії Вченої ради з навчально-методичної 

роботи (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету 
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математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 
4.11.1. Про внесення змін до ОПП «Менеджмент організацій і 

адміністрування» (спеціальність 073 – Менеджмент, галузь знань 07 – 
Управління та адміністрування) для здобувачів першого (бакалаврського) 
рівня вищої освіти економічного факультету  

ВИСТУПИЛИ: 
Ольга МАРТИНЮК – голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 

факультету математики та інформатики.  
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ви називали прізвища Остапова 

і Бігуна. Вони не є гарантами інших програм? 
Ольга МАРТИНЮК – голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 

факультету математики та інформатики. Перед тим були зміни в тих освітніх 
програм, де вони були гарантами.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Все, що Ви зачитували комісія 
розглянула в повному обсязі? Був весь пакет документів, щоб винести це на 
Вчену раду? 

Ольга МАРТИНЮК – голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики. Так. Ті, які не були розглянуті, ми 
відхилили і відправили на червень. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Я це кажу, щоб ви розуміли, 
який величезний обʼєм роботи виконує ця комісія. Є питання до Ольги 
Василівни? Немає. Є прохання затвердити всі пункти, які вона озвучувала в 
своїй доповіді.  

 

ВИРІШИЛИ: 
Внести зміни до ОПП «Менеджмент організацій і адміністрування» 

(спеціальність 073 – Менеджмент, галузь знань 07 – Управління та 
адміністрування) першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити в 
новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми та 
рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.2. Про внесення змін до ОПП «Менеджмент організацій і 

адміністрування» (спеціальність 073 – Менеджмент, галузь знань 07 – 
Управління та адміністрування) для здобувачів другого (магістерського) рівня 
вищої освіти економічного факультету(голова комісії з навчально-методичної 
роботи, декан факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Менеджмент організацій і адміністрування» 

(спеціальність 073 – Менеджмент, галузь знань 07 – Управління та 
адміністрування) другого (магістерського) рівня вищої освіти, а саме: 
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1. Вивести зі складу проєктної групи програми доцента Cторощука 
Богдана, кандидата економічних наук. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Затвердити в новій редакції вказану ОПП із врахуванням поданих 

пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій НМК. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ:  
4.11.3. Про внесення змін до ОПП  «Економіка та організація бізнесу» 

(спеціальності 076 – Підприємництво, торгівля та біржова діяльність, галузі 
знань 07 – Управління та адміністрування) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти економічного факультету (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Економіка та організація бізнесу» (спеціальності 

076 – Підприємництво, торгівля та біржова діяльність, галузі знань 07 – 
Управління та адміністрування) першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та 
затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій членів проєктної 
групи програми та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.4. Про внесення змін до ОПП «Підприємництво, торгівля та біржова 

діяльність» (спеціальності 076 – Підприємництво, торгівля та біржова 
діяльність, галузі знань 07 – Управління та адміністрування) для здобувачів 
другого (магістерського) рівня вищої освіти економічного факультету (голова 
комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету математики та 
інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Підприємництво, торгівля та біржова діяльність» 

(спеціальності 076 – Підприємництво, торгівля та біржова діяльність, галузі 
знань 07 – Управління та адміністрування) для здобувачів другого 
(магістерського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із 
врахуванням поданих пропозицій членів проєктної групи програми та 
рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.5. Про внесення змін до ОПП «Облік і оподаткування» (спеціальність 071 

– Облік і оподаткування, галузь знань 07 – Управління та адміністрування) 
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для здобувачів першого (бакалаврського) та другого (магістерського) рівнів 
вищої освіти економічного факультету (голова комісії з навчально-методичної 
роботи, декан факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Облік і оподаткування» (спеціальність 071 – 

Облік і оподаткування, галузь знань 07 – Управління та адміністрування) 
першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із 
врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми, стейкхолдерів та 
рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до ОПП «Облік і оподаткування» (спеціальність 071 – 

Облік і оподаткування, галузь знань 07 – Управління та адміністрування) 
другого (магістерського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із 
врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми, стейкхолдерів та 
рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.6. Про внесення змін до ОПП «Фінанси, банківська справа та страхування» 

(спеціальність 072 – Фінанси, банківська справа та страхування, галузь знань  
07 – Управління та адміністрування) для здобувачів першого (бакалаврського) 
та другого (магістерського) рівнів вищої освіти економічного факультету 
(голова комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету математики 
та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Фінанси, банківська справа та страхування» 

(спеціальність 072 – Фінанси, банківська справа та страхування, 07 – Управління 
та адміністрування) першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити 
в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми, 
стейкхолдерів та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до ОПП «Фінанси, банківська справа та страхування» 

(спеціальність 072 – Фінанси, банківська справа та страхування, 07 – Управління 
та адміністрування) другого (магістерського) рівня вищої освіти та затвердити в 
новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми, 
стейкхолдерів та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.7. Про зміну гаранта ОПП «Маркетинг»  (спеціальність 075 – Маркетинг, 

галузь знань 07 –  Управління та адміністрування) для здобувачів першого 
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(бакалаврського) рівня вищої освіти економічного факультету (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Змінити гаранта ОПП «Маркетинг» (спеціальність 075 – Маркетинг, галузь 

знань 07 –  Управління та адміністрування) першого (бакалаврського) рівня 
вищої освіти на Бурдяка Олега, кандидата економічних наук, доцента кафедри 
маркетингу, інновацій та регіонального розвитку. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.8. Про внесення змін до ОПП «Міжнародні економічні відносини» 

(спеціальність 292 – Міжнародні економічні відносини, галузь знань 29 – 
Міжнародні відносини) для здобувачів першого (бакалаврського) та другого 
(магістерського) рівнів вищої освіти економічного факультету (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Міжнародні економічні відносини» 

(спеціальність 292 – Міжнародні економічні відносини, галузь знань 29 – 
Міжнародні відносини)  першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та 
затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи 
програми та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до ОПП «Міжнародні економічні відносини» 

(спеціальність 292 – Міжнародні економічні відносини, галузь знань 29 – 
Міжнародні відносини) другого (магістерського) рівня вищої освіти та 
затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи 
програми, стейкхолдерів та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.9. Про внесення змін до ОПП «Менеджмент організацій і 

адміністрування» (спеціальність 073 – Менеджмент, галузь знань 07 – 
Управління та адміністрування) для здобувачів другого (магістерського) рівня 
вищої освіти географічного факультету (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Менеджмент туристичної індустрії» (спеціальність 
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073 – Менеджмент, галузь знань 07 – Управління та адміністрування) другого 
(магістерського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із 
врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій 
НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.10. Про внесення змін до ОНП «Географія» (спеціальність 106 – Географія, 

галузь знань 10 – Природничі науки) для здобувачів третього 
(освітньо-наукового) рівня вищої освіти географічного факультету (голова 
комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету математики та 
інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОНП «Географія» (спеціальність 106 – Географія, галузь 

знань 10 – Природничі науки) для здобувачів третього (освітньо-наукового) 
рівня вищої освіти, а саме: 

1. Затвердити в новій редакції вказану ОНП із врахуванням поданих 
пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Затвердити оновлений склад проєктної групи програми: 
Гарант програми – Руденко Валерій, доктор географічних наук 

(спеціальність 11.00.02 – Економічна та соціальна географія), професор, 
завідувач кафедри економічної географії та екологічного менеджменту. 

Члени проєктної групи: 
1) Джаман Василь – доктор географічних наук (спеціальність 

11.00.02 – Економічна та соціальна географія), професор, професор 
кафедри географії України та регіоналістики, 

2) Заячук Мирослав – доктор географічних наук (спеціальність 
11.00.02 – Економічна та соціальна географія), доцент, декан 
географічного факультету, 

3) Рідуш Богдан – доктор географічних наук (спеціальність 
11.00.04 – Геоморфологія та палеогеографія), професор, завідувач кафедри 
фізичної географії, геоморфології та палеогеографії, 

4) Костащук Іван – доктор географічних наук (спеціальність 
11.00.02 – Економічна та соціальна географія), доцент, завідувач кафедри 
географії України та регіоналістики, 

5) Холявчук Дарія – кандидат географічних наук (спеціальність 
11.00.11 – Конструктивна географія і раціональне використання 
природних ресурсів), доцент, доцент кафедри фізичної географії, 
геоморфології та палеогеографії. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
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СЛУХАЛИ:  
4.11.11. Про внесення змін до ОПП «Менеджмент туристичної індустрії» 

(спеціальність 073 – Менеджмент, галузь знань 07 – Управління та 
адміністрування) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти 
географічного факультету (голова комісії з навчально-методичної роботи, 
декан факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Менеджмент туристичної індустрії» (спеціальність 

073 – Менеджмент, галузь знань 07 – Управління та адміністрування) першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти, а саме: 

1. Затвердити в новій редакції вказану ОПП із врахуванням поданих 
пропозицій проєктної групи програми, стейкхолдерів, академічної спільноти та 
рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Увести до складу проєктної групи програми кандидата географічних 

наук, керівницю туристичної фірми «Грінвіч-тур» Красовську Олену (за 
згодою). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.12. Про оновлення складу проєктної групи ОПП «Математика та 

інформатика» (предметна спеціальність 014.04 – Середня освіта (математика),  
спеціальність 014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для 
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти факультету 
математики та інформатики (голова комісії з навчально-методичної роботи, 
декан факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Ввести до складу проєктної групи ОПП «Математика та інформатика» 

(предметна спеціальність 014.04 – Середня освіта (математика),  спеціальність 
014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти Волянську Оксану, здобувачку ВО. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.13. Про оновлення складу проєктної групи ОПП «Інформатика та 

математика» (предметна спеціальність 014.09 – Середня освіта (інформатика),  
спеціальність 014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для 
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти факультету 
математики та інформатики (голова комісії з навчально-методичної роботи, 
декан факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 
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ВИРІШИЛИ:  

Ввести до складу проєктної групи ОПП «Інформатика та математика» 
(предметна спеціальність 014.09 – Середня освіта (інформатика), спеціальність 
014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти Божагору Іванну, здобувачку ВО. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.14. Про оновлення складу проєктної групи ОПП «Інформатика та 

математика» (предметна спеціальність 014.09 – Середня освіта (інформатика), 
спеціальність 014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для 
здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти факультету 
математики та інформатики (голова комісії з навчально-методичної роботи, 
декан факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 
 

ВИРІШИЛИ:  
Ввести до складу проєктної групи ОПП «Інформатика та математика» 

(предметна спеціальність 014.09 – Середня освіта (інформатика), спеціальність 
014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) другого 
(магістерського) рівня вищої освіти Кушніра Олексія, здобувача ВО. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.15. Про оновлення складу проєктної групи ОПП «Математика та 

інформатика» (предметна спеціальність 014.04 – Середня освіта (математика),  
спеціальність 014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для 
здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти факультету 
математики та інформатики (голова комісії з навчально-методичної роботи, 
декан факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

  

ВИРІШИЛИ:  
Ввести до складу проєктної групи ОПП «Математика та інформатика» 

(предметна спеціальність 014.04 – Середня освіта (математика),  спеціальність 
014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) другого 
(магістерського) рівня вищої освіти  Паладюк Аллу, здобувачку ВО. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.16. Про зміну гаранта ОПП «Технології програмування та комп’ютерне 

моделювання» (спеціальність 113 – Прикладна математика, галузь знань 11 – 
Математика та статистика) для здобувачів другого (магістерського) рівня 
вищої освіти факультету математики та інформатики (голова комісії з 
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навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Змінити гаранта ОПП «Технології програмування та комп’ютерне 

моделювання» (спеціальність 113 – Прикладна математика, галузь знань 11 – 
Математика та статистика) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої 
освіти на Філіпчука Миколу, кандидата фіз.-мат. наук, доцента, доцента кафедри 
прикладної математики та інформаційних технологій. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.17. Про зміну гаранта ОНП «Прикладна математика» (спеціальність 113 – 

Прикладна математика, галузь знань 11 – Математика та статистика) для 
здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня вищої освіти факультету 
математики та інформатики (голова комісії з навчально-методичної роботи, 
декан факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

ВИРІШИЛИ:  
Змінити гаранта ОПП «Прикладна математика» (спеціальність 113 – 

Прикладна математика, галузь знань 11 – Математика та статистика) для 
здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти на Бігуна Ярослава, 
доктора фіз.-мат. наук, професора, завідувача кафедри прикладної математики та 
інформаційних технологій (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.18. Про внесення змін до ОПП «Математика» (спеціальність 111 – 

Математика, галузь знань 11 – Математика та статистика) для здобувачів 
першого (бакалаврського) та другого (магістерського) рівнів вищої освіти 
факультету математики та інформатики. 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Математика» (спеціальність 111 – Математика, 

галузь знань 11 – Математика та статистика) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із 
врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій 
Національного агентства із забезпечення якості вищої освіти, викладених у 
рішенні за наслідками розгляду акредитаційної справи, а також рекомендацій 
НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до ОПП «Математика» (спеціальність 111 – Математика, 

галузь знань 11 – Математика та статистика) для здобувачів другого 
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(магістерського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із 
врахуванням пропозицій стейкхолдерів, членів проєктної групи програми та 
рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.19. Про зміну гаранта та оновлення проєктної групи ОПП 

«Телекомунікації» (спеціальність 172 – Телекомунікації та радіотехніка, 
галузь знань 17 – Електроніка та телекомунікації) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти навчально-наукового інституту 
фізико-технічних та комп’ютерних наук (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Змінити гаранта ОПП «Телекомунікації» (спеціальність 172 – 

Телекомунікації та радіотехніка, галузь знань 17 – Електроніка та 
телекомунікації) першого (бакалаврського) рівня вищої освіти на Бурковця 
Дмитра, кандидата фізико-математичних наук (спеціальність 01.04.05 – оптика, 
лазерна фізика), доцента, доцента кафедри кореляційної оптики. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Ввести до складу проєктної групи: 
1) Рябого Павла, кандидата фізико-математичних наук (спеціальність 

01.04.05 – оптика, лазерна фізика), асистента кафедри кореляційної 
оптики, 

2) Чалого Юрія, директора Товариства з обмеженою відповідальністю 
«Юнітрейд Про» (за згодою). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.20. Про внесення змін до ОПП «Інформаційні мережі зв’язку» 

(спеціальність 172 – Телекомунікації та радіотехніка, галузь знань 17 – 
Електроніка та телекомунікації) для здобувачів другого (магістерського) рівня 
вищої освіти навчально-наукового інституту фізико-технічних та 
комп’ютерних наук (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Інформаційні мережі зв’язку» (спеціальність 172 – 

Телекомунікації та радіотехніка, галузь знань 17 – Електроніка та 
телекомунікації) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти, а 
саме: 

1. Увести до складу проєктної групи програми Чалого Юрія, директора 
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Товариства з обмеженою відповідальністю «Юнітрейд Про» (за згодою). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Затвердити в новій редакції вказану ОПП із врахуванням пропозицій 

членів проєктної групи програми та рекомендацій НМК. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ:  
4.11.21. Про внесення змін до ОПП «Алгоритмічне та програмне забезпечення 

комп’ютерних систем» (спеціальність 122 – Комп’ютерні науки, галузь знань 
12 – Інформаційні технології) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня 
вищої освіти навчально-наукового інституту фізико-технічних та 
комп’ютерних наук (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Алгоритмічне та програмне забезпечення 

комп’ютерних систем» (спеціальність 122 – Комп’ютерні науки, галузь знань 
12 – Інформаційні технології) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня 
вищої освіти, а саме: 

1. Увести до складу проєктної групи програми: 
1) Шкільнюка Дмитра, представника стейкхолдерів (роботодавців) – 

директора ГО "ІТ КЛАСТЕР "ЧЕРНІВЦІ ІТ КОМ'ЮНІТІ" (за згодою), 
2) Каптар Діану, представницю стейкхолдерів (органів студентського 

самоврядування), здобувачку ВО. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Затвердити в новій редакції вказану ОПП із врахуванням пропозицій 

членів проєктної групи програми та рекомендацій НМК. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ:  
4.11.22. Про зміну гаранта ОПП «Інтелектуальний аналіз даних в 

комп’ютерних інформаційних системах» (спеціальність 122 – Комп’ютерні 
науки, галузь знань 12 – Інформаційні технології) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти навчально-наукового інституту 
фізико-технічних та комп’ютерних наук (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Змінити гаранта ОПП «Інтелектуальний аналіз даних в комп’ютерних 

інформаційних системах» (спеціальність 122 – Комп’ютерні науки, галузь знань 
12 – Інформаційні технології) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня 
вищої освіти на Угрина Дмитра, доктора технічних наук (05.13.06 – 
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Інформаційні технології), доцента кафедри комп’ютерних наук. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.23. Про зміну гаранта ОНП «Інженерія програмного забезпечення» 

(спеціальність 121 – Інженерія програмного забезпечення, галузь знань 12 – 
Інформаційні технології) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня 
вищої освіти навчально-наукового інституту фізико-технічних та 
комп’ютерних наук (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Змінити гаранта ОНП «Інженерія програмного забезпечення» 

(спеціальність 121 – Інженерія програмного забезпечення, галузь знань 12 – 
Інформаційні технології) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня 
вищої освіти на Добровольського Юрія, доцента кафедри програмного 
забезпечення комп’ютерних систем, доктора технічних наук. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.24. Про зміну гаранта та оновлення проєктної групи ОПП «Програмне 

забезпечення систем» (спеціальність 121 – Інженерія програмного 
забезпечення, галузь знань 12 – Інформаційні технології) для здобувачів 
другого (магістерського) рівня вищої освіти навчально-наукового інституту 
фізико-технічних та комп’ютерних наук (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Змінити гаранта ОНП «Програмне забезпечення систем» (спеціальність 

121 – Інженерія програмного забезпечення, галузь знань 12 – Інформаційні 
технології) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти на 
Остапова Сергія, професора кафедри програмного забезпечення комп’ютерних 
систем, доктора фізико-математичних наук. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Вивести зі складу проєктної групи кандидата фізико-математичних наук, 

доцента кафедри програмного забезпечення комп’ютерних систем Прохорова 
Георгія. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
3. Ввести до складу проєктної групи: 

1) Валя Олександра, кандидата фізико-математичних наук (спеціальність 
01.04.10 – Фізика напівпровідників та діелектриків), доцента кафедри 
програмного забезпечення комп’ютерних систем,  
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2) Шумиляк Лілію, кандидата технічних наук (спеціальність 01.05.02 – 
Математичне моделювання та обчислювальні методи), асистента кафедри 
програмного забезпечення комп’ютерних систем. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.25. Про внесення змін до ОПП «Прикладна фізика та наноматеріали» 

(спеціальність 105 – Прикладна фізика та наноматеріали, галузь знань 10 – 
Природничі науки) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої 
освіти навчально-наукового інституту фізико-технічних та комп’ютерних наук 
(голова комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету математики 
та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Прикладна фізика та наноматеріали» (спеціальність 

105 – Прикладна фізика та наноматеріали, галузь знань 10 – Природничі ) для 
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти, а саме: 

1. Затвердити в новій редакції вказану ОПП із врахуванням пропозицій 
членів проєктної групи програми та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Ввести до проєктної групи програми Гарабажіва Ярослава, кандидата 

фізико-математичних наук (01.04.07 – Фізика твердого тіла). 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ: 
4.11.26. Про внесення змін до ОПП «Дошкільна освіта (психологія в закладах 

дошкільної освіти)» (спеціальність 012 – Дошкільна освіта, галузь знань 01 – 
Освіта/Педагогіка) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти 
факультету педагогіки, психології та соціальної роботи (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Дошкільна освіта (психологія в закладах дошкільної 

освіти)» (спеціальність 012 – Дошкільна освіта, галузь знань 01 - 
Освіта/Педагогіка) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти та 
затвердити в новій редакції із врахуванням пропозицій членів проєктної групи 
програми, стейкхолдерів та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.27. Про внесення змін до ОПП «Англійська мова і література та друга 

іноземна мова» (спеціалізація 035.041 –Германські мови та літератури 
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(переклад включно), перша –англійська, спеціальність 035 – Філологія, галузь 
знань 03 – Гуманітарні науки) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня 
вищої освіти факультету іноземних мов (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Англійська мова і література та друга іноземна 

мова» (спеціалізація 035.041 –Германські мови та літератури (переклад 
включно), перша – англійська, спеціальність 035 – Філологія, галузь знань 03 – 
Гуманітарні науки) першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити в 
новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми, 
стейкхолдерів, рекомендацій ЕГ та членів НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
4.11.28. Про започаткування ОПП «Європейські славістичні студії. Польська 

мова та література (філологія)» (спеціалізація 035.033 – Слов’янські мови та 
літератури (переклад включно), перша ‒ польська,  спеціальність 035 – 
Філологія, галузь знань 03 – Гуманітарні науки) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти філологічного факультету (голова комісії 
з навчально-методичної роботи, декан факультету математики та інформатики 
Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Започаткувати ОПП «Європейські славістичні студії. Польська мова та 

література (філологія)» (спеціалізація 035.033 – Слов’янські мови та літератури 
(переклад включно), перша ‒ польська,  спеціальність 035 – Філологія, галузь 
знань 03 – Гуманітарні науки) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня 
вищої освіти. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Призначити гарантом вказаної ОПП Редькву Ярослава, кандидата філ. 

наук, доцента кафедри історії та культури української мови.  
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ:  
4.11.29. Про затвердження навчальних планів військової підготовки громадян 

за програмою підготовки офіцерів запасу факультету фізичної культури та 
здоров’я людини (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Затвердити навчальні плани 2-охрічної військової підготовки громадян за 
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програмою підготовки офіцерів запасу за трьома військово-обліковими 
спеціальностями: 

1) 341000 – Організація морально-психологічного забезпечення, 
2) 030400 – Бойове застосування з’єднань, військових частин і підрозділів 

наземної артилерії, 
3) 021000 – Бойове застосування механізованих з’єднань, військових частин і 

підрозділів. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.12. Інформація про затвердження нової редакції Статуту Чернівецького 

національного університету імені Юрія Федьковича (голова статної комісії, 
завідувач кафедри бізнесу та управління персоналом Юрій 
ЛОПАТИНСЬКИЙ).  

ВИСТУПИЛИ: 
Юрій ЛОПАТИНСЬКИЙ – голова статної комісії, завідувач кафедри 

бізнесу та управління персоналом. Шановний Романе Івановичу, шановні 
колеги! Над новою редакцією нашого університету тривала довга багаторічна 
робота. Ця нова редакція була погоджена конференцією трудового колективу 
першого жовтня минулого року і ось 15 квітня є наказ Міністерства освіти і 
науки про затвердження статуту в новій редакції. Нова редакція пройшла 
відповідну державну реєстрацію і вже розміщена на сайті.  

Дякую комісії за тривалу і успішну роботу і прошу користуватися новою 
редакцією Статуту. Дякую. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. На сайті університету ця нова 
редакція є . 

 

ВИРІШИЛИ: 
Інформацію взяти до відома. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.13. Про внесення змін до річного кошторису та плану використання 

бюджетних коштів на травень 2022 р. за КПКВ 2201160 (ректор Роман 
ПЕТРИШИН). 

ВИСТУПИЛИ: 
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Є прохання як і кожної Вченої 

ради затвердити рішення ректорату, яку стосувалися змін до кошторису та плану 
використання бюджетних коштів на травень. Ректорат рішення прийняв, але 
Вчена рада має їх затвердити. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Внести зміни до річного кошторису та плану використання бюджетних 
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коштів на травень 2022 р. за КПКВ 2201160. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.14. Про необхідність внесення змін до річного кошторису та плану 

використання бюджетних коштів на 2022 рік по КПКВ 2201160 (спеціальний 
фонд, інші джерела власних надходжень) (ректор Роман ПЕТРИШИН). 

 

ВИРІШИЛИ: 
У зв’язку з тим, що отримано 3Д принтери для факультету математики та 

інформатики, електричні котли (з монтажем) та ліжка для студентського 
містечка у вигляді безоплатної допомоги, дарунків внести зміни по «інших 
джерелах власних надходжень» до річного кошторису, збільшивши дохідну 
частину на 314 630 грн.  

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.15. Про необхідність зменшення розміру надбавок та доплат до посадових 

окладів (ректор Роман ПЕТРИШИН). 
ВИСТУПИЛИ: 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. На попередній Вчені й раді і на 
засіданнях ректорату ми вже озвучували, що починаючи із червня місяця 
зменшується бюджетне фінансування закладів освіти, зокрема Чернівецького 
університету майже на 10% починаючи від червня і до кінця року. Я дозволю 
собі сказати, що це поки ще. Життя таке, що може бути зроблений наступний 
крок. Нам треба якимось чином вийти із цієї ситуації. Я особисто проводив 
консультації з проректорами в першу чергу, з деканами, директорами інститутів, 
де нам найлегше це зробити. Бо, наприклад, для звільнення працівника із посади 
є певна процедура, яка триває як мінімум три місяці, а потім звільнена особа 
може поновитися через суд. Найлегше і найменшою кровʼю в нас виходить, 
якщо ми знімемо доплати за вчені звання, наукові ступені і певній категорії 
педагогічних працівників.  

Я зараз зачитаю відсотки, на які пропонується скоротити доплати. Поряд зі 
мною є Наталія Марʼянівна Кобітович, у якої є абсолютні цифри. Ми маємо 
розуміти, що з червня місяця на руки кожний викладач, який має науковий 
ступень чи вчене звання, буде отримувати менше коштів тому, що держава немає 
змоги виділяти таку кількість коштів, як було анонсовано на цілий рік. Треба 
пояснити чому так? Не треба. Всі розуміють чому. Отже, я попрошу дослухатися 
і якщо буде потреба, можемо трохи подискутувати, але факт залишається 
фактом. 

Отже, в педагогічних працівників, яких є небагато в університеті, і які 
мають доплату 10%, пропонується зняти 5%. 

Співробітникам бібліотеки, які з гідно переліку посад мають надбавку 25% 
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до посадового окладу, пропонується зняти 10% і залишити 15%. 

Професору, який мав надбавку за вчене звання 33% до посадового окладу, 
пропонується зняти 15% і залишиться 18%. 

Доцент, який мав 25% до посадового окладу, пропонується зняти 11% і 
залишиться 14%. 

Тепер за науковий ступінь. За доктора наук ми мали надбавку 25%. 
Пропонується зняти 11% і залишити 14%. За кандидата наук з 15% зняти 7% і 
залишити 8%.  

Таким чином, у доктора наук професора зменшуються надбавки до 
посадового окладу на 26%, а у кандидата наук доцента – на 18%. Проректорів, 
деканів і директорів, які є докторами наук і професорами і є 
науково-педагогічними працівниками, це також стосується. 

У грошовому вимірі: 
– проректор – мінус 3 400 грн; 
– директор інституту – міну 3 200 грн.; 
– декан факультету – мінус 3 389 грн. (посадовий оклад директора трохи 

нижчий ніж у декана; ми їм оклад трішки піднімали надбавками); 
– завідувач кафедри – мінус 3200 грн.; 
– професор кафедри – мінус 3 000 грн.; 
– доцент кафедри – мінус 1900 грн.; 
– асистент кандидат наук – мінус 627 грн. 
Є інші категорії, яким можна було пробувати знімати, якщо є надбавки, але 

якщо їм знімати надбавки у них зарплата буде менше мінімальної і університет 
буде змушений їм доплачувати. Ось така ідея. Ми мали б прописати, що це 
робиться до кінця року. Але ми маємо усвідомлювати, що з першого вересня 
після набору, після зарахування контрактників і бюджетників ситуація може 
змінитися як у кращу, так і в гіршу сторону. Фактично цьогорічний набір буде 
цю ситуацію в якійсь мірі міняти.  

Мушу сказати, що тут у специфічній ситуації є ректор університету. Всім 
цим названим мною категоріям на підставі рішення Вченої ради я можу 
видавати наказ і робити зміни зі зменшення, а мені особисто треба звертатися до 
Міністра, бо в мене контракт з Міністром, щоб він вніс зміни до контракту. Я 
пропоную це не робити, бо таке звернення буде там місяцями лежати, а з 
першого вересня можливо треба буде інші відсотки писати, а зі своїх відсотків 
за професора і доктора наук, я зобовʼязуюся 3 640 грн. давати або на армію, або 
на підтримання гуртожитку.  

Це питання болюче, складне, але ми мусимо зекономити кошти. у 
понеділок чи вівторок була нарада, де заступник Міністра піднімала це питання. 
Вона сказала, що необхідно дуже бережно відноситися до спецфонду. Може ви 
звернули увагу, що я сказав, що нам зменшили бюджетне фінансування, а 
спецфонд Міністерство не зменшує, ми маємо свій спецфонд. Але , шановні 
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колеги, бюджетне фінансування йде не тільки на зарплату, а й на комунальні 
послуги. Тому є пропозиція прийняти рішення, що не залежно від того, чи 
професор працює по бюджету чи по спецкоштах, чи доцент відповідно, аби всі 
були в рівних умовах зняти такі запропоновані відсотки до посадових окладів. 

Члени ради. Підтримуємо. 
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Наталія Марʼянівна детально 

все не раз прораховувала. З певним ризиком, зо буде так як погнозують і 
зменшать фінансування на неповних 10%, то нам би мало вистачити коштів. 

В нас є відпустка 24 дні. Вона вираховується не по цих грошах, а від 
середньої зарплати, яку ми заробили за цілий рік за 11 місяців. На відпустку 
дуже мало вплине це зменшення, лише червнена зарплата.  

Мирослав ЗАЯЧУК – декан географічного факультету. Асистенти, які 
працюють не на повну ставку втратять відсоток по науковому ступеню і так 
само випадуть нижче мінімальної заробітної плати.  

Наталія КОБІТОВИЧ – начальник планово-фінансового відділу. Таких 
досить мало в нас.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Може такі люде є. Ніколи немає 
ідеальної системи. Будемо вважати, що й ця система не є ідеальна. Чому ми не 
зачепили категорію асистентів, які не є кандидатами, бо вони заробляють мізер. 
Але їх і важко зачепити. Скажіть, будь ласка, якщо цілий рік він працював на 1,0 
ставки, виконав навантаження, все зробив, як його перевести на 0,9 ставки. 
Трохи важко, Миколо Івановичу. 

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету. Тільки по заяві.  
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Тільки по заяві. А надбавку за 

кандидата, за доктора, за доцента, за професора ми можемо змінити рішенням 
Вченої ради. Це найлегше і не потрібно заяви. Це болюче рішення. Шановні 
колеги, Мирославе Дмитровичу, будемо їм доплачувати до мінімальної 
заробітної плати.  

Василь БАЛУХ – перший проректор. Ми асистентів без ступеня не 
зачепили. Тільки асистентів кандидатів. 

Мирослав ЗАЯЧУК – декан географічного факультету. Таких є 12 осіб на 
0,6 ставки. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Не треба на 0,6 ставки. Нехай 
декан думає, щоб працювали на 1,0 ставки. 

Мирослав ЗАЯЧУК – декан географічного факультету. На прохання вченої 
ради факультету ми хотіли б мати сам розрахунок в абсолютних показниках. Це 
вчора просили в нас на раді. Можливо не на сайті. Ми хотіли б це просто 
бачити. 

І друге. Ми стояли на виваженій позиції, що війна стосується всього 
колективу університету, а тільки науково-педагогічного і педагогічного складу. І 
з тією пропозицією, яку вчора озвучували на Вченій раді факультету, щоб надалі 
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розглядати зменшення заробітної плати на якусь частину (чи це відсоток, чи це 
напруженість, чи якісь інші надбавки) загалом для всіх, хто працює в 
університеті. В тому числі і для підрозділів університету. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ми з Вами вже дискутували це 
питання. Подивіться, шановні, для того, щоб таким працівникам зменшити 
доплату, вони мають написати заяву. Припустимо, що весь геофак напише заяви, 
а математики – ні. Ми не можемо їх змусити. Є певний недолік. Але та категорія, 
про яку каже Мирослав Дмитрович, і так мало заробляють. Це наше майбутнє 
університету. Давайте поки що їх лишимо, а з першого вересня будемо ділити 
кількість ставок і якось це оптимізувати. Я усвідомлюю, що є певна 
несправедливість в тому, що х професора будуть більше знімати, ніж з асистента 
без ученого ступеня, якому нічого не знімуть. Давайте будемо вищі і розуміти, 
що є певні обставини. Багато присутніх тут і неприсутніх отримують від 
держави доплати, я маю на увазі пенсію. Якщо все скласти, то можна якимось 
чином вижити. Шановні колеги, дай Бог, щоб це було останнє в цьому році таке 
урізання. Хто ще бажає виступити? 

Олександр СОБЧУК – директор Відокремленого структурного підрозділу 
«Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича. Я можу трошки вас заспокоїти. Рішенням педради всі надбавки для 
кандидатів, докторів, доцентів і професорів в Коледжі встановлені в розмірі 1%. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. В коледжі своє фінансування і 
складніша ситуація ніж в університеті.  Отже, там залишили лише 1%. 

Наталія Марʼянівна, Ви хотіли щось додати, прошу. 
Наталія КОБІТОВИЧ – начальник планово-фінансового відділу. Шановні 

члени Вченої ради, єдине, що я хочу ще додати, що це стосується зменшення 
доплат і надбавок лише тих співробітників, які працюють за програмою 
основної діяльності. Те, що стосується програми наукової діяльності, там всі ці 
доплати зберігаються в максимальному розмірі. При останньому зменшенні 
фінансування по науковій діяльності ми могли залучити кошти відряджень і 
придбання матеріалів і предметів. Тут ситуація по штатному розпису краща, ніж 
по основній діяльності. Тут не було що знімати, на жаль.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ви зрозуміли Наталію 
Марʼянівну, що це не стосується науки. В цьому році відмовлено у фінансуванні 
цілого ряду наукових програм. Якщо все скласти, то наука ще більше 
постраждала, ніж основна діяльність. 

Хто ще бажає виступити? 
Борис БУНЧУК – декан філологічного факультету. Це досить прикра 

ситуація, але в тому положенні, в якому ми перебуваємо зараз, запропонований 
варіант – найлегший. Я думаю, що обговорювати далі немає що.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ще хто бажає виступити? Ви 
розумієте, що ще можна було б грати відсотками, але це вже суті не міняє.  
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Хто за цю складну пропозицію, прошу проголосувати. Проте – немає. 
Утрималися – немає. Вчена рада проголосувала одноголосно. 

 

ВИРІШИЛИ: 
У зв’язку з тим, що з червня суттєво зменшується фінансування 

університету, відповідно і фонд оплати праці, внести наступні зміни до діючого 
Порядку встановлення надбавок та доплат до посадових окладів з 1 червня 2022 
року: 

- доплати за вчене звання професора виплачувати у розмірі 18 %,  
- доплати за вчене звання доцента виплачувати у розмірі 14 %, 
- доплати за науковий ступінь доктора наук виплачувати у розмірі 14 %,  
- доплати за науковий ступінь кандидата наук виплачувати у розмірі 8 %, 
- надбавки за престижність праці педагогічним працівникам виплачувати у 

розмірі 5 %, 
надбавки за особливі умови роботи працівникам бібліотеки виплачувати у 

розмірі 15 % до посадового окладу. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
4.16. Про рекомендації до друку з грифом «Рекомендовано Вченою радою 

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича» (учений 
секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА): 
– навчального посібника «Вища математика для економістів (опорний 

конспект лекцій та практикум)» укладачів Пукальського І. Д., Лусте І.П., 
Яшана Б. О. (високий рівень оригінальності 100 %, схожість 0%, вилучень 
10,9%); 

– навчального посібника «Суспільно-політична динаміка, виклики, війна: 
громадянсько-патріотична єдність українців на перемогу» автора д.соц.н., 
проф. Пірен М.І. (високий рівень оригінальності 98,35 %, схожість 1,65%, 
вилучень 11,2%); 

– підручника «Менеджмент і адміністрування: підручник для бакалаврів» 
авторів доц. Терлецької Н.М., доц. Антохова А.А., доц. Терлецької Ю.О., 
асист. Грунтковського В.Ю., доц. Поченчук Г.М., доц. Запухляка В.М., доц. 
Кравця В.І., доц. Сторощука Б.Д., доц. Заволічної Т.Р., асист Клевчіка Л.Л. 
(високий рівень оригінальності 98,06 %, схожість 1,94%, вилучень 11,83%); 

– навчального посібника «Економіка: практикум з економічної теорії, історії 
економіки та економічної думки, мікро-та макроекономіки» укладачів проф. 
Галушки З.І., доц. Поченчук Г.М., асист. Бойди С.В., доц. Заволічної Т.Р., 
доц. Сторощука Б.Д., асист. Кузьмука І.Я. (високий рівень оригінальності 
100 %, схожість 0%, вилучень 11,83%). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Рекомендувати до друку з грифом «Рекомендовано Вченою радою 
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Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича»: 

– навчальний посібник «Вища математика для економістів (опорний конспект 
лекцій та практикум)» укладачів Пукальського І. Д., Лусте І.П., Яшана Б. 
О.; 

– навчальний посібник «Суспільно-політична динаміка, виклики, війна: 
громадянсько-патріотична єдність українців на перемогу» автора д.соц.н., 
проф. Пірен М.І.; 

– підручника «Менеджмент і адміністрування: підручник для бакалаврів» 
авторів доц. Терлецької Н.М., доц. Антохова А.А., доц. Терлецької Ю.О., 
асист. Грунтковського В.Ю., доц. Поченчук Г.М., доц. Запухляка В.М., доц. 
Кравця В.І., доц. Сторощука Б.Д., доц. Заволічної Т.Р., асист Клевчіка Л.Л.; 

– навчального посібника «Економіка: практикум з економічної теорії, історії 
економіки та економічної думки, мікро-та макроекономіки» укладачів проф. 
Галушки З.І., доц. Поченчук Г.М., асист. Бойди С.В., доц. Заволічної Т.Р., 
доц. Сторощука Б.Д., асист. Кузьмука І.Я. 
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